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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Teckenförklaring 

X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 

- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 

T Markerar ersättare som tjänstgjort 

N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 

Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 

antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 

det under hela sammanträdet. 

 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  

Moderata samlingspartiet (M) 

Erik Langby  X  Margareta Hjelmstad T From § 111 

Eva Öhbom Ekdahl X  Björn Sandström T From § 111 

Mats Gerdau X  Petter Larsson -  

Cathrin Bergenstråhle X  Micael Tyberg -  

Linda Norberg X  Danuta Knapp -  

Ingegerd Thorngren X From § 111 Anders Bruhn T  

Tobias Nässén X From § 111 Christer Lydig T   

Ylva Sandström X From § 111 Henrik Barck   

Mikael Sandström X From § 111 Helene Skantze N  

Lotta Riedel X From § 111 Magnus Plathin-Sturaeus N From § 111 

Annika Jung Backman X From § 111 Johan Hiller N From § 111 

Magnus Bergman X From § 111 Anders Markow N From § 111 

Eva Närvä Eickenrodt X From § 111 Linda Ohlson -  

Lars Berglund X From § 111 Gun Lingberth -  

Peter Zethreus X From § 111 John Wallmark N Tom  § 143 

Magnus Wakander X From § 111    

Nicole Bistoletti X From § 111    

Vilma Mori Aguilar X     

Lars Stenholm X     

Gunilla Elmberg X     

Börje Wessman X     

Ann Hafström -     

Eric Lindahl X From § 111    

Anna Trygg -     

Rickard Wendt -     

Susann Markow X From § 111    

Pernilla Hsu X From § 111    

Mikael Östlund -     

Lennart Bergh X     
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 11 juni 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Folkpartiet liberalerna (FP)  

Stefan Saläng  X  Kurt Björkholm T From  

Gunilla Grudevall-Steen X  Anna-Karin Boréus T   

Monica Brohede Tellström   -  Mohammad Noori T Tom § 143 

Lennart Nilsson X  Gertrud Lindgren T From § 144 

Anne Skoogh -     

Mats Granath X     

Martin Ingels -     

Centerpartiet (C) 

Leif Holmberg X  Mia Wallgren -  

Hans Peters X  Ingmar Sahlgren N   

Kristdemokraterna (KD) 

Jan-Eric Jansson X   Anders Tiger T From § 111 

Karin Teljstedt -  Anna-Lena S Helgesson N  

Arbetarpartiet – Socialdemokraterna (S) 

Gunnel Nyman Gräff  X  Ola Karlsson T  

Josef Tekle X  Frida Nordström -  

Anders Selin X  Shiva Bahrami T  

Zakia Mirza X  Lena Rönnerstam N  

Mattias Qvarsell X  Pia Ellström N §§-111-144 

Ingela Birgersson X From § 111  Erik Svanfeldt -  

Kaj Nyman X     

Pyret Due Hedlund X     

Emil Claesson -     

Hans-Åke Donnersvärd -     

Tuija Meisaari-Polsa X      

Miljöpartiet de gröna (MP)  

Sidney Holm X  Kerstin Nöre Söderbaum T   

Brita Ström X Tom § 143 Magnus Söderström N  §§ 111- 133 

Max Jönsson -  Elisabeth Karlsson T  From § 144 

Gudrun Hubendick X Tom § 143    

Per Chrisander X     

Nackalistan (NL) 

Christina Ståldal X  Johan Kjellman T  

Mikael Carlsson X  Staffan Waerndt N   

Kerstin Barve -     

Vänsterpartiet (V) 

Rolf Wasteson X  Hediye Güzel -  

Agneta Johansson X  Lars Örback -  
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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Hans-Åke Donnersvärd (S) samt val av ny ledamot och 2:e vice ordförande för 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 109  

Protokolljusterare 

Beslut 

Kommunfullmäktige uppdrar åt Börje Wessman och Christina Ståldal att jämte 

ordföranden justera protokollet. Justeringen äger rum den 18 juni 2012 klockan 09.00  i 

Nacka stadshus, entréhuset plan 2. 

 

- - - - - 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 110 

Bostadsförsörjningen i Nacka 
Interpellation den 12 mars 2012 av Rolf Wasteson (V) 

 

Beslut 

Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 

Interpellation Bilaga 26/a-b 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 april 2012 § 85 

Ärendet bordlades. 

 

- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 111 

Demokratipris 
Interpellation den 12 mars 2012 av Christina Ståldal (NL) 

 

Beslut 

Interpellationen anses besvarad. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation Bilaga 27/a 

Svar Bilaga 27/b 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 april 2012 § 85 

Ärendet bordlades. 

 

- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 112 

Frågor om rasad väg på Älgö 
Interpellation den 16 april 2012 av Kerstin Nöre Söderbaum (MP) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation Bilaga 42/a 

Svar Bilaga 42/b 

 

- - - - - 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 113 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från och med den 13 augusti 

2012 från uppdrag som oppositionsråd från Hans-Åke 

Donnersvärd (S) samt val av nytt oppositionsråd  
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beviljar Hans-Åke Donnersvärds begäran om entledigande från 

uppdraget från och med den 13 augusti 2012. 

 

Som nytt oppositionsråd väljs Majvie Swärd, Björkholmsvägen 160 132 52  SALTSJÖ 

BOO för tiden intill utgången av december 2012 i enlighet med Kaj Nymans yrkande. 

 

- - - - - 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 114 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från och med den 13 augusti 

2012 från uppdrag som 2:e vice ordförande och ledamot 

i kommunstyrelsen från Hans-Åke Donnersvärd (S) samt 

val av ny ledamot och 2:e vice ordförande  

Beslut 

Kommunfullmäktige beviljar Hans-Åke Donnersvärds begäran om entledigande från 

uppdragen som 2:e vice ordförande och ledamot i kommunstyrelsen från och med den 13 

augusti 2012. 

 

Som ny ledamot i kommunstyrelsen väljs Carl-Magnus Grenninger, Västra 

Henriksborgsvägen 34 131 31 NACKA, för tiden intill utgången av december 2012 i 

enlighet med Kaj Nymans yrkande. 

 

Som ny ersättare väljs Susanne Ekblom, Fyrspannsvägen 8 131 48 NACKA, för tiden intill 

utgången av december 2012 i enlighet med Kaj Nymans yrkande. 

 

Som 2:e vice ordförande väljs Majvie Swärd, Björkholmsvägen 160 132 52 SALTSJÖ BOO 

för tiden intill utgången av december 2012 i enlighet med Kaj Nymans yrkande. 

 

- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 115 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från och med den 13 augusti 

2012 från uppdrag som ombud vid Kommunförbundets 

Stockholms Läns, KSL, förbundsmöte från Hans-Åke 

Donnersvärd (S) samt val av nytt ombud  

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 

 

Kommunfullmäktige beviljar Hans-Åke Donnersvärds begäran om entledigande från 

uppdraget som ombud från och med den 13 augusti 2012. 

 

Som nytt ombud väljs Carl-Magnus Grenninger, Västra Henriksborgsvägen 34 131 31 

NACKA för tiden intill utgången av 2012 i enlighet med Kaj Nymans yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 116 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från och med den 13 augusti 

2012 från uppdrag som 2:e vice ordförande och ledamot 

i styrelsen för Nacka Stadshus AB från Hans-Åke 

Donnersvärd (S) samt val av ny ledamot och 2:e vice 

ordförande för tiden t.o.m. ordinarie bolagsstämma 

2013 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 

 

Kommunfullmäktige beviljar Hans-Åke Donnersvärds begäran om entledigande från 

uppdragen som 2:e vice ordförande och ledamot i styrelsen för Nacka Stadshus AB från 

och med den 13 augusti 2012. 

 

Som ny ledamot i styrelsen för Nacka Stadshus AB väljs Carl-Magnus Grenninger, Västra 

Henriksborgsvägen 34 131 31 NACKA. 

 

Som 2:e vice ordförande väljs Majvie Swärd, Björkholmsvägen 160 132 52 SALTSJÖ 

BOO. 

 

- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 117 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från och med den 13 augusti 

2012 från uppdrag som 2:e vice ordförande och ledamot 

i styrelsen för Nysätra Fastighets AB från Hans-Åke 

Donnersvärd (S) samt val av ny ledamot och 2:e vice 

ordförande för tiden t.o.m. ordinarie bolagsstämma 

2013 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 

 

Kommunfullmäktige beviljar Hans-Åke Donnersvärds begäran om entledigande från 

uppdragen som 2:e vice ordförande och ledamot i styrelsen för Nysätra Fastighets AB från 

och med den 13 augusti 2012. 

 

Som ny ledamot i styrelsen för Nysätra Fastighets AB väljs Carl-Magnus Grenninger, 

Västra Henriksborgsvägen 34 131 31 NACKA. 

 

Som 2:e vice ordförande väljs Majvie Swärd, Björkholmsvägen 160 132 52 SALTSJÖ 

BOO. 

 

- - - - - 
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§ 118 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 

tekniska nämnden från Dina Mårtensson (V) samt val av 

ny ersättare för tiden intill utgången av 2012 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 

 

Kommunfullmäktige beviljar Dina Mårtenssons begäran om entledigande från uppdraget 

som ersättare i tekniska nämnden. 

 

Som ny ersättare i tekniska nämnden väljs Love Enström Centralvägen 1 132 40 

SALTSJÖ-BOO. 

 

- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 119 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av ny ersättare i social- och äldrenämnden för tiden 

intill utgången av 2012 efter Alex Mäkinen (M) som 

entledigats från detta uppdrag  

Beslut 

Som ny ersättare i social- och äldrenämnden väljs Axel Krottler ,Solstigen 59, 131 46 

NACKA. 

 

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 120 Dnr KFKS 2012/241-006 

Sammanträdesdagar 2013 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar om sammanträdesdagar enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

Ärende 

Sammanträdesschemat 2013 för kommunstyrelsen, dess arbetsutskott och 

kommunfullmäktige bygger på en grundstruktur med sammanträden för arbetsutskottet var 

tredje vecka och för kommunstyrelsen var sjätte vecka. Justeringar har gjorts för 

lov/helgdagar och för att de grundläggande ekonomiska ärendena ska kunna beredas och 

beslutas i en fungerande ordning. Kommunfullmäktige beslutar för egen del åtta sam-

manträdestillfällen för år 2013. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 153 Bilaga 43/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 maj 2012 Bilaga 43/b

   

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 153 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta om sammanträdesdagar enligt 

stadsledningskontorets förslag. 

 

Yrkanden 

Rolf Wasteson yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag med det tillägg att det skulle 

hållas ett sammanträde för kommunfullmäktige måndagen den 27 maj 2013. 

 

Beslutsgång 

I enlighet med Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunfullmäktige om 

sammanträdesdagar enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

Ordföranden ställde proposition på Rolf Wastesons tilläggsyrkande om sammanträde den 

27 maj 2013 och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid 

voteringen avgavs 37 röster mot Rolf Wastesons yrkande och 21 röster för det. 
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Kommunfullmäktige hade således avslagit Rolf Wastesons tilläggsyrkande. Tre ledamöter 

avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista     Bilaga 43/c 

 

Reservation 

Sidney Holm anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet och 

ingav följande. 

 

”Vi har under våren märkt att det blivit svårt att hinna med alla ärenden när vi av 

besparingsskäl ställde in ett av fullmäktiges sammanträden. Vi tycker att man i planeringen 

inför 2013 ska ha lika många sammanträdesdagar som tidigare. Blir det brist på ärenden kan 

man alltid under året, fatta beslut om att ställa in ett inplanerat möte.” 

 

- - - - - 
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§ 121 Dnr KFKS 2011/251-041 

Tertialbokslut 1 2012 

Beslut 

Kommunfullmäktige fastställer tertialbokslut 1 2012. 

 

Ärendet 

Årsprognos för årets resultat uppgår till 73 mkr och för balanskravsresultatet till 71 mkr. 

Detta är en positiv avvikelse med 49 mkr mot budget. Skatteintäkterna inklusive utjämning 

överstiger budget med 46 mkr. Detta beror på ett förbättrat skatteunderlag, men även på 

att det är fler invånare än prognostiserat den 1 november 2011. Detta är en förbättring 

jämfört med prognosen i mars och beror bland annat på att den sysselsättningsökning som 

följer av att konjunkturåterhämtningen kommer tidigare än föregående bedömningar. Den 

skattehöjning som beslutades för 2012 på 35 öre motsvarar 76 mkr. 

  

I helårsprognosen är det beräknat att afa Försäkrings styrelse kommer att åter-

betala premier för Avtalsgruppsjukförsäkringen (ags-kl) och Avgiftsbefrielseförsäkringen 

avseende år 2008, eventuellt även avseende år 2007. Återbetalningen avseende år 2008 

skulle för Nackas del innebära en ingångsintäkt på 22 mkr.  

 

Störst negativ avvikelse mot budget finns inom den kommunala produktionsverksamheten 

förskola, fritid & skola (FFS) som avviker med 30 mkr mot budget. Kommunstyrelsens 

fastighetsverksamhet avviker negativt med knappt 13 mkr mot budget. Reavinster för 

exploatering beräknas bli 10 mkr lägre än budgeterat.  

 

Total sjukfrånvaro uppgår till 5,7 procent. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 155 Bilaga 44/a 

Tertialbokslut 1 Verksamheten Sociala Stödresurser Bilaga 44/b 

Tertialbokslut 1 Förskola, Fritid och Skola Bilaga 44/c 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 15 maj 2012 Bilaga 44/b 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 155 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fastställa tertialbokslut 1 2012. 



 24  
 11 juni 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Kommunstyrelsen beslutade att uppdra åt fastighetsprocessen att redovisa möjliga åtgärder 

för att få en ekonomi i balans. Detta ska redovisas senast vid kommunstyrelsens 

arbetsutskott den 26 juni. 

 

Yrkanden 

Erik Langby yrkade, med instämmande av Hans Peters, Leif Holmberg, Stefan Saläng och 

Jan-Eric Jansson, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Mikael Carlsson meddelade att Nackalistans fullmäktigegrupp inte skulle delta i beslutet.  

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Mattias Qvarsell lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 

 

”Skulderna växer, lika så bristen på utbildad personal i förskolorna. Är det framtida 

nackagenerationer som ska betala för att nuvarande och tidigare kommunledning prioriterat 

kortsiktiga vinster hellre långsiktiga investeringar? Vi anser att kommunen ska genomföra 

sin verksamhet med kvalitet. Eftersatt underhåll är dyrt i längden. Att lägga om ett tak i tid 

kostar mindre, än att åtgärda ett tak som släppt in vatten i en byggnad och åstadkommit 

både röta och mögel i mer än bara taket. 

 

Återigen räddas Nackas majoritet av att skatteintäkterna överstiger budget. Dessutom fylls 

det sannolikt på om kommunens försäkringsbolag beslutar att återbetala en del förutbetalda 

premier. 

 

Det är klokt att uppdra åt fastighetsprocessen att se över investeringarna, men det är också 

viktigt att inte dra i nödbromsen utan ordentlig analys. Vi har tidigare sett att försenade 

förskolor gör att köerna för föräldrar och barn växer. 

 

Vi kan också konstatera att konsultkostnader och försenade processer kostar stora pengar. 

Tyvärr innehåller inte tjänsteskrivelserna någon analys av vad detta beror på. Är det 

systemfel, är kommunen felbemannad, kan vi inte attrahera rätt yrkeskategorier eller är 

konsulter och förseningar en verklighet alla kommuner måste leva med?  

 

Ytterligare ett stort bekymmer, som inte räknas i kronor och ören, är att förskolepersonal 

med adekvat utbildning minskar.  Visserligen är efterfrågan större än tillgången när det 

gäller förskolelärare, men det handlar naturligtvis också om verksamheternas 
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attraktionskraft (för stora barngrupper?) och verksamheternas vilja att ha utbildad personal, 

som kostar mer än outbildad. 

 

Vi kan konstatera att minusmiljonerna staplas på varandra och blir till stora underskott för 

medborgarna i Nacka.” 

 

Rolf Wasteson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Tertialbokslutet visar upp en positiv förändring vad gäller det samlade prognostiserade 

resultat. Ett närmare studium visar dock att det i huvudsak beror på av Nacka icke-

påverkbara aspekter. Istället kan vi se flera bekymmersamma delar: sjukfrånvaron ökar, 

underskott och samtidigt kvalitetsbrister i verksamheter. Särskilt bekymmersamt är att 

kommunen inte har riktig koll på läget och orsakerna till varför resultatet blir det det blir. 

Särskilt påtagligt är det när det gäller skolan i Nacka. Revisorerna kritik under förra året 

måste tas på största allvar.” 

 

Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Utvecklingen ser inte bra ut, vi måste anstränga oss mer för att få balans i ekonomin och 

finansiera mer av investeringarna med egna medel för att inte lämpa över ett skuldberg på 

nästa generation. Att det prognostiserade resultatet ser bättre ut än budget är positivt men 

beror inte på ett bra jobb från kommunstyrelsen, utan på fler nyinflyttade och högre 

skatteintäkter än beräknat. Negativt är att vi av erfarenhet vet att prognoser i Nacka 

kommun inte alltid är att lita på. När kommer vi få se ett bättre kontroll- och 

uppföljningssystem på plats?” 

 

- - - - - 
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§ 122 Dnr KFKS 2007/266-555 

Konsortialavtal Nacka Pir AB, tillägg och förändringar 
 

Ärendet togs inte upp till behandling då det hade återremitterats av kommunstyrelsen vid 

dess sammanträde samma dag. 

 

Ärende 

För att åstadkomma en utveckling av den marina verksamheten i Fisksätra har kommunen 

valt att samarbeta med en intressent som kan driva och utveckla verksamheten i samspel 

med lokalsamhället och med kommunens intressen kring projektet HAMN. Samarbetet har 

reglerats i ett konsortialavtal antaget av kommunfullmäktige den 23 maj 2011. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 11 juni 2012 § 175 Bil 45/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 maj 2012 Bil 45/b 

Kartillustration allmän platsmark Bil 45/c 

Tillägg till konsortialavtal Bil 45/d 

Konsortialavtal maj 2011 Bil 45/e 

Arrendeavtal tillkommande vattenområde Bil 45/f 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 11 juni 2012 § 175 

Kommunstyrelsen återremitterar förslaget till tillägg och förändringar av 

konsortialavtalet rörande Nacka Pir AB för ytterligare beredning och samordning med 

det pågående arbetet att även göra tillägg och förändringar kopplat till förändrat ansvar 

för iordningställande av lokalerna för restaurant och hotell/vandrarhem mm i enlighet 

med uppdraget från kommunstyrelsen den 27 mars 2012 § 99. Det samlade ärendet 

planeras komma tillbaka till kommunfullmäktige till sammanträdet den 10 september. 

 

Kommunstyrelsen medger att projekteringen av piren får fullföljas och upphandling 

påbörjas så att, i ett läge där kommunfullmäktige den 10 september anslår 

investeringsmedel, upphandlingen kan fullföljas direkt efter den 10 september i syfte att 

piren i så fall ska kunna finnas på plats till 1 maj 2013. 

 

Kommunstyrelsen noterar att en samlad redovisning, enligt beslut den 27 mars 2012 § 

99, ska göras ”av ekonomin för kommunens del i de olika delar av utvecklingen av 

tidigare kommunalt helägda Fisksätra Marin Center, inklusive projekt HAMN, vilka på 
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olika sätt berörs av det konsortialavtal, som kommunen ingick 2011. I beskrivningen av 

ekonomin ska också tas med vilka bedömningar som kan göras vad gäller risker av 

olika slag i projekten.” 

 

Kommunstyrelsen noterar att kommunstyrelsens arbetsutskott (KSAU) den 26 juni 2012 

kommer föreläggas ett förslag till lägenhetsarrende, avseende vattenområdet öster om 

Nacka Pirs del, motsvarande det som förelagts kommunstyrelsen till dagens 

sammanträde. Med stöd av kommunstyrelsens delegationsordning, punkt 22, kan KSAU 

upplåta området enligt förslaget. 

 

- - - - - 
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§ 123 Dnr KFKS 2010/178-875 

Investering i Fisksätra Pir 
 

Beslut 

Ärendet återremitteras för att behandlas tillsammans med ärendet om tillägg och 

förändringar i konsortialavtalet med den nya huvudmannen för Fisksätra marina. 

 

Ärendet 

För att åstadkomma en utveckling av den marina verksamheten i Fisksätra har kommunen 

överlåtit anläggningar och byggnader på fastighet där verksamheten är belägen till ett 

nybildat bolag, Nacka Pir AB, där kommunen tillsvidare är delägare. Bolaget innehar 

tomträtt till fastigheten och äger samtliga byggnader och anläggningar. När pågående 

detaljplanearbete är klart ska kommunen lösas ut från bolaget till ett förutbestämt pris. 

Kommunen har åtagit sig att anlägga en pir för allmänt ändamål och för att användas av det 

blivande museet inom projektet HAMN.  

 

Kommunfullmäktige beslutade den 21 november 2011 att samtliga projekt under rubriken 

”Nya projekt för beslut KF” skulle utgå ur investeringsbeslut. Ärendet om Fisksätra Pir, 

tillsammans med investering i restaurang och vandrarhem inom projektet HAMN var 

bland dessa. Nu återremitteras ärendet till kommunstyrelsen för att behandlas tillsammans 

med ärendet om tillägg och förändringar i konsortialavtalet med den nya huvudmannen för 

Fisksätra marina. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 27 mars 2012 § 100 Bilaga 30/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 30 januari 2012 Bilaga 30/b 

Skiss på brygganläggning inklusive pir Bilaga 30/c 

Beskrivning av investeringsprojekt, kalkyl och riskbedömning Bilaga 30/d 

Teknisk beskrivning Bilaga 30/e 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 april 2012 § 95 

Ärendet bordlades för att vänta in ärendet om ändring i konsortialavtalet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 27 mars 2012 § 100 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
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I enlighet med ingånget konsortialavtal med den nya huvudmannen för Fisksätra marina 

anslår kommunfullmäktige 18 miljoner kronor till nybyggnad av pir vid Fisksätra marina, 

som allmän anläggning för allmänhetens tillgång till vattenområdet, som avgränsning av 

huvuddelen av hamnanläggningen mot Fisksätra Holme, angöring av turbåtar med mera. 

Den utvidgade hamnanläggningens flytbryggor kopplas också till piren. Beslutet villkoras av 

att parterna ingår ett tillägg till konsortialavtalet med innebörd att mark som ska vara 

allmänt tillgänglig blir allmänplatsmark i kommande detaljplan. Kommunstyrelsen noterade 

också det kompletterade beslutsunderlaget rörande piren som investeringsprojekt. 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 mars 2012 § 67 

Ärendet bordlades och behandlas vid ett extra sammanträde med kommunstyrelsen 

tisdagen den 27 mars kl 08.30. 

 

Yrkanden 

Erik Langby yrkade att ärendet skulle återremitteras för att behandlas tillsammans med 

ärendet om tillägg och förändringar i konsortialavtalet med den nya huvudmannen för 

Fisksätra marina. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande att återremittera 

ärendet. 

 

- - - - - 
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§ 124 Dnr KFKS 2011/251-041 

Investeringsbeslut och sammanställning tekniska 

nämnden 

Beslut 

Kommunfullmäktige noterar följande sammanställning av föreslagna investeringar från 

tekniska nämnden om totalt 14,2 mkr och anslår medel för varje separat redovisat 

investeringsärende. 

 

Kommunfullmäktige noterar också att tekniska nämnden har återremitterat ett ärende om 

viltstängsel för ca 4 mkr längs Saltsjöbadsleden för att återkomma med bättre underlag för 

uppskattningen av utgifterna och möjligheter att återanvända delar av befintligt stängsel.  

 

Därtill noteras att beslutet om reinvestering i växthus Nyckelviken är villkorat av fördjupad 

redovisning av nyttan av investeringen till tekniska nämndens juni sammanträde. 

Projektbenämning 
Förkalkyl 

Utgift tkr (-) 
Förkalkyl 
Netto tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkostnad 

tkr 

Förstudie för olika 
huvudvattenledningar   -1 400 -1400 -84   

Kvarnholmsvägen på Finnboda -2 500 -2 500 saknas -250 

Värmdövägen förstudie  -1 500 -1 500 -105   

Erstavik samverkansprojekt  -1 500 -1 500 -135   

Trafiksignaler, utbyte material -1 000 -1 000 -140 -40 

Hastighetsplan, nya vägmärken -800 -800 -112   

Växthus och mur Nyckelviken  -3 000 -3 000 -210   

Tillgänglig park -och natur -2 500 -2 500 -225   

 Totalt tekniska nämnden   -14 200     

 

Ärendet 

Tekniska nämnden beviljas åtta nya investeringsärenden för sammantaget 14,2 mkr. 

Nämnden har beslutat senarelägga förslag om investeringar för ca 6,5 mkr till i första hand 

2014. Ett särskilt ärende om viltstängsel längs Saltsjöbadsleden har återremitterats för nytt 

ställningstagande efter förstudie. Vidare är investeringsbeslutet avseende växthus i 

Nyckelviken villkorat av fördjupad redovisning av nyttan till tekniska nämnden. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 156 Bilaga 46/a 

Tjänsteskrivelse den 5 maj 2012, reviderad 14 maj 2012 Bilaga 46/b 
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Tekniska nämnden den 14 maj 2012 § 92 Bilaga 46/c 

Tjänsteskrivelse investering förstudier för projekt inom VA-verket Bilaga 46/d 

Tekniska nämnden § 79 Bilaga 46/e 

Tjänsteskrivelse investering projektering av Kvarnholmsvägen på 

Finnbodasidan Bilaga 46/f 

Tekniskt PM Sweco Bilaga 46/g 

Tekniska nämnden § 86 Bilaga 46/h 

Tjänsteskrivelse Värmdövägens framtida utformning, tekniska nämnden § 87 Bilaga 46/i 

Tjänsteskrivelse investering åtgärdsplan för friluftslivet – Erstaviks  

Samverkansprojekt Bilaga 46/j 

Åtgärdsplan för friluftslivet – Erstaviks samverkansprojekt Bilaga 46/k 

Tekniska nämnden § 84  Bilaga 45/l 

Tjänsteskrivelse investering för utbyte av trafiksignalmaterial 2012-2014 Bilaga46/m 

Tekniska nämnden §89 Bilaga 46/n 

Tjänsteskrivelse medelstilldelning för investering av nya vägmärken Bilaga 46/o 

Tekniska nämnden § 88 Bilaga 46/p 

Tjänsteskrivelse investering ersättning av växthus samt renovering av mur  

Nyckelviken Bilaga 46/q 

Ritning nytt växthus Nyckelviken Bilaga 46/r 

Offert Bilaga 46/s 

Tekniska nämnden §81  Bilaga 46/t 

Tjänsteskrivelse Investering tillgänglig park och natur Bilaga 46/u 

Tekniska nämnden § 82 Bilaga 46/v 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 156 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige noterar följande sammanställning av föreslagna investeringar från 

tekniska nämnden om totalt 14,2 mkr och anslår medel för varje separat redovisat 

investeringsärende. 

 

Fullmäktige noterar också att tekniska nämnden har återremitterat ett ärende om 

viltstängsel för ca 4 Mkr längs Saltsjöbadsleden för att återkomma med bättre underlag för 

uppskattningen av utgifterna och möjligheter att återanvända delar av befintligt stängsel.  

 

Därtill noteras att beslutet om reinvestering i växthus Nyckelviken är villkorat av fördjupad 

redovisning av nyttan av investeringen till tekniska nämndens juni sammanträde. 
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Projektbenämning 
Förkalkyl 

Utgift tkr (-) 
Förkalkyl 
Netto tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkostnad 

tkr 

Förstudie för olika 
huvudvattenledningar   -1 400 -1400 -84   

Kvarnholmsvägen på Finnboda -2 500 -2 500 saknas -250 

Värmdövägen förstudie  -1 500 -1 500 -105   

Erstavik samverkansprojekt  -1 500 -1 500 -135   

Trafiksignaler, utbyte material -1 000 -1 000 -140 -40 

Hastighetsplan, nya vägmärken -800 -800 -112   

Växthus och mur Nyckelviken  -3 000 -3 000 -210   

Tillgänglig park -och natur -2 500 -2 500 -225   

 Totalt tekniska nämnden   -14 200     

 

Beslut i tekniska nämnden den 14 maj 2012 § 92 

Tekniska nämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige noterar följande sammanställning av föreslagna investeringar från 

tekniska nämnden om totalt 14,2 mkr och anslår medel för varje separat redovisat 

investeringsärende. 

Fullmäktige noterar också att tekniska nämnden har återremitterat ett ärende om 

viltstängsel för ca 4 Mkr längs Saltsjöbadsleden för att återkomma med bättre underlag för 

uppskattningen av utgifterna och möjligheter att återanvända delar av befintligt stängsel.  

Därtill noteras att beslutet om reinvestering i växthus Nyckelviken är villkorat av fördjupad 

redovisning av nyttan av investeringen till tekniska nämndens juni sammanträde. 

 

Projektbenämning 
Förkalkyl 

Utgift tkr (-) 
Förkalkyl 
Netto tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkostnad 

tkr 

Förstudie för olika 
huvudvattenledningar   -1 400 -1400 -84   

Kvarnholmsvägen på Finnboda -2 500 -2 500 saknas -250 

Värmdövägen förstudie  -1 500 -1 500 -105   

Erstavik samverkansprojekt  -1 500 -1 500 -135   

Trafiksignaler, utbyte material -1 000 -1 000 -140 -40 

Hastighetsplan, nya vägmärken -800 -800 -112   

Växthus och mur Nyckelviken  -3 000 -3 000 -210   

Tillgänglig park -och natur -2 500 -2 500 -225   

 Totalt tekniska nämnden   -14 200     

 

Yrkanden 

Erik Langby yrkade, med instämmande av Hans Peters, Leif Holmberg, Stefan Saläng och 

Jan-Eric Jansson, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Mikael Carlsson meddelade att Nackalistans fullmäktigegrupp inte skulle delta i beslutet.  

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Vänsterpartiet har i många år klagat på att underlag framför allt för investeringar har varit 

röriga och inte gett en helhetsbild av investeringarna och deras ekonomiska konsekvenser. 

Under senaste halvåret har en förbättring av detta skett men fortfarande kommer 

investeringsbeslut i skvättar och helheten saknas. Nu i samband med tertialbokslut 2 

kommer en mer samlad mängd investeringsärenden. Fortfarande finns det oklarheter i 

underlagen som ställer till förvirring. Särskilt för oss fritidspolitiker som ska läsa in 

materialet på fritid under en några få dagar så är det ett svårgripbart material. Det 

sammanfattande dokumentet delades ut först på sammanträdet. Fortfarande saknas dock 

effekterna av investeringarna på låneskuld och kapitalkostnaderna för investeringarna. 

I ärendet här framgår att kommunen kommer att belastas med hela kostnaden för 

utbyggnaden av Kvanholmsvägen, den del som ligger utanför planområdet Kvarnholmen. 

Orsaken till det är att den moderatledda majoriteten brutit mot de uttalade avsikterna i 

avtalet med KUAB om exploateringen av Kvarnholmen. Där avtalas att exploatören ska 

betala ett belopp per byggd kvadratmeter för att bekosta infrastrukturinvesteringar som 

betjänar Kvarnholmen, t ex den här vägen. Men istället har nu alla intäkter tillgodoräknats 

Kvarnholmsbron för att frisera kostnaderna för den. ” 

 

Kerstin Nöre Söderbaum lät för egen del anteckna följande  

 

”Tekniska nämnden berörs av kostsamma investeringar, vilka ska ifrågasättas. I första hand 

gäller att slopa den planerade bron in i Ryssbergen, vilken beräknas belasta 

kommuninvånarna med ca 200 miljoner kr.  Ombyggnaden av Kvarnholmsvägen mm 

måste klarläggas med exploatören vad gäller finansiering, omfattning och ansvar. 

Utbyggnaden av vatten- och avloppssystem med ombyggnad av vägarna på Älgö måste åter 

ifrågasättas och allt måste göras för att minska påfrestningarna på miljön och ekonomin för 

både medborgarna och fastighetsägarna i resterande etapper. Danvikslösen är ett 

synnerligen kostsamt projekt med alltför stora oklarheter. Genom att behålla tåget och låta 

det gå som nu i berget kan man totalt spara miljardbelopp.  

 

Rent vatten är en begränsad resurs och Mälaren i Stockholmsområdet är dessutom en 

sårbar resurs. Att transportera avlopp med rent vatten, vilket sker i de kommunala 

avloppssystemen är inte en hållbar hantering. Förutom reservvattentäkter måste 



 34  
 11 juni 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

kommunerna kunna erbjuda kretsloppslösningar för vatten, avlopp och dagvatten, såväl 

små som större system.” 

 

Sidney Holm lät anteckna följande för övriga i Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 

 
”I Miljöpartiet de grönas budget för 2012 fanns en högre självfinansieringsgrad för 
investeringar med högre skatteintäkter och en större prioritering bland investeringarna. Om 
Miljöpartiets budget hade antagits skulle kommunens skuld vara lägre än idag.” 

 

- - - - - 
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§ 125 Dnr KFKS 2011/251-041 

Investeringsbeslut och -sammanställning fritidsnämnden 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige noterar följande sammanställning av föreslagna investeringar från 

fritidsnämnden om totalt 18,5 mkr och anslår medel för varje separat redovisat 

investeringsärende. 

 

Fritidsnämnden  

Projektbenämning 
Typ av 

investering 

Förkalkyl 
Inkomst tkr 

(+) 

Förkalkyl 
Utgift tkr (-

) 
Förkalkyl 
Netto tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkostnad 

tkr 

Nyinvesteringar inom befintliga 
anläggningar  Re   -13 000 -13 000 -1170   

       Totalt Fritidsnämnden       -13 000     

 

Fritidsnämnden  

Projektbenämning 
Reinvestering 

(Re) 

Beslutad 
Netto 

tkr 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Inkomst 
tkr (+) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Utgift 
tkr (-) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Netto tkr 

Total Ny 
Projektram 

tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkostnad 

tkr 

Saltsjöbadens 
idrottsplats Re -17 000   -5 500 -5 500 -22 500  -1582 

 

         Totalt 
Fritidsnämnden         -5 500       

 

Ärendet 

Inom Fritidsnämndens ansvarsområde har en ny bearbetning av investeringsunderlag lett 

fram till ett beslut om investeringar/nyinvesteringar inom befintliga idrottsanläggningar 

omfattande sammantaget 13 mkr samt tilläggsinvestering om 5,5 mkr avseende pågående 

investering inom Saltsjöbadens idrottsplats.  

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 157 Bilaga 47/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 maj 2012 Bilaga 47/b 

Idrotts- och fritidsenhetens tjskr Re-investeringar/nyinvesteringar den 4 maj 2012 Bilaga 47/c 

Idrotts- och fritidsenhetens tjskr Förändr av pågående investeringsprojekt  

den 4 maj 2012 Bilaga 47/d 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 157 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige noterar följande sammanställning av föreslagna investeringar från 

fritidsnämnden om totalt 18,5 mkr och anslår medel för varje separat redovisat 

investeringsärende. 

 

Fritidsnämnden  

Projektbenämning 
Typ av 

investering 

Förkalkyl 
Inkomst tkr 

(+) 

Förkalkyl 
Utgift tkr (-

) 
Förkalkyl 
Netto tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkostnad 

tkr 

Nyinvesteringar inom befintliga 
anläggningar  Re   -13 000 -13 000 -1170   

       Totalt Fritidsnämnden       -13 000     

 

Fritidsnämnden  

Projektbenämning 
Reinvestering 

(Re) 

Beslutad 
Netto 

tkr 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Inkomst 
tkr (+) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Utgift 
tkr (-) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Netto tkr 

Total Ny 
Projektram 

tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkostnad 

tkr 

Saltsjöbadens 
idrottsplats Re -17 000   -5 500 -5 500 -22 500  -1582 

 

         Totalt 
Fritidsnämnden         -5 500       

 

Yrkanden 

Erik Langby yrkade, med instämmande av Hans Peters, Leif Holmberg, Stefan Saläng och 

Jan-Eric Jansson, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Mikael Carlsson meddelade att Nackalistans fullmäktigegrupp inte skulle delta i beslutet.  

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
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”Vänsterpartiet har i många år klagat på att underlag framför allt för investeringar har varit 

röriga och inte gett en helhetsbild av investeringarna och deras ekonomiska konsekvenser. 

Under senaste halvåret har en förbättring av detta skett men fortfarande kommer 

investeringsbeslut i skvättar och helheten saknas. Nu i samband med tertialbokslut 2 

kommer en mer samlad mängd investeringsärenden. Fortfarande finns det oklarheter i 

underlagen som ställer till förvirring. Särskilt för oss fritidspolitiker som ska läsa in 

materialet på fritid under en några få dagar så är det ett svårgripbart material. Det 

sammanfattande dokumentet delades ut först på sammanträdet. Fortfarande saknas dock 

effekterna av investeringarna på låneskuld och kapitalkostnaderna för investeringarna.” 

 

Mattias Qvarsell lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 

 

”5 minuter innan fritidsnämndens början får ledamöterna reda på att de ska fatta beslut om 

investeringar i storleksordningen 18,5 miljoner kronor. Hur ska vi kunna se medborgarna i 

ögonen och säga att vi tar väl hand om deras pengar. Att de kan lita på oss. Att vi fattar 

välgrundade beslut. Lyckligtvis beslutade nämnden att bordlägga frågan och behandla den 

senare. Det vore väl möjligen förståeligt om detta skedde i yttersta undantagsfall. Men det 

är tydligen fortfarande accepterat att politiker ska fata beslut om bokslut och investeringar 

utan att ha möjlighet att förankra, ställa frågor till folk utanför nämnden, etc. Detta trots att 

revisorerna varit tydliga med att de politiskt förtroendevalda är ansvariga för att fatta kloka 

beslut på rimliga underlag. Ja, även kommunfullmäktige har givit kommunstyrelsens 

ledamöter anmärkning för försumligt beteende i detta avseende. 

 

Vad gäller det politiska innehållet i beslutet så handlar det om att fritidsnämnden har begärt 

18,5 miljoner kronor för viktiga investeringar. Bland annat för upprustning av våra 

anläggningar. Upprustning bör ju givetvis ske löpande, men eftersom så uppenbarligen inte 

skett tas nu detta stora beslut. Låt oss i framtiden kan värna våra investeringar så att de 

håller och är i gott skick länge. ” 

 

- - - - - 
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§ 126 Dnr KFKS 2011/251-041 

Investeringsbeslut och -sammanställning fastighets-

processen 

Beslut 

Kommunfullmäktige beviljar investeringsmedel om 31 miljoner kronor för att genomföra 

följande nya investeringsprojekt: 

 

Nya projekt, tabell 1 

Markenheten/Byggenheten/Förvaltningsenheten 

Projektbenämning 
Reinvestering 

(Re) 
Förkalkyl 

Inkomst tkr (+) 
Förkalkyl 

Utgift tkr (-) 
Förkalkyl Netto 

tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr  

Årlig 
driftkostnad 

tkr 

Mark förvärv1 
  

-31 000 -31 000 
  

       Totalt mark, förvaltning och bygg- 
enheten   

 
  -31 000 

   

Kommunfullmäktige beviljar tillkommande 1,5 miljoner kronor för att genomföra följande 

investeringsprojekt vilket innebär att ramen för projektet ändras till 6,5 miljoner kronor. 

 

Förändring av tidigare beslutade projekt, tabell 2 

Markenheten/Byggenheten/Förvaltningsenheten 

Projektbenämning 
Reinvestering 

(Re) 
Beslutad 

Netto 

Förslag Nytt 
Beslut 

Inkomst tkr 
(+) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Utgift tkr 

(-) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Netto 

tkr 

Total Ny 
Projektram 

tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkost
nad tkr 

Torehäll Skurusundsv ombyggn 
 

-5 000 
 

-1 500 -1 500 -6 500 
  

         Totalt mark-, förvaltning- och bygg-
enheten             -1 500 

 
  

  

Ärendet 

Kommunfullmäktige beviljar kommunstyrelsen en investeringsram på 31 mkr för 

strategiska markförvärv samt utökar ramen projektet Torehäll, Skurusundsvägen, som är ett 

ombyggnadsprojekt för att tillskapa lägenheter för ensamkommande flyktingbarn, med 1,5. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 158 Bilaga 48/a 

                                                 
1 Huvudprojekt 



 39  
 11 juni 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 april 2012,  

rev den 15 maj 2012, rev 27 maj 2012  Bilaga 48/b 

Bilaga a Mark förvärv Bilaga 48/c 

Bilaga b Torehall ombyggnad Bilaga 48/d 

Investeringssammanställning T1 inkl föreslagna beslut, tabell 3 Bilaga 48/e 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 158 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige bevilja investeringsmedel om 31 miljoner 

kronor för att genomföra följande nya investeringsprojekt: 

Nya projekt för beslut, tabell 1 

Markenheten/Byggenheten/Förvaltningsenheten 

Projektbenämning 
Reinvestering 

(Re) 
Förkalkyl 

Inkomst tkr (+) 
Förkalkyl 

Utgift tkr (-) 
Förkalkyl Netto 

tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr  

Årlig 
driftkostnad 

tkr 

Mark förvärv2 
  

-31 000 -31 000 
  

       Totalt mark, förvaltning och bygg- 
enheten   

 
  -31 000 

   

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige bevilja tillkommande 1,5 miljoner kronor 

för att genomföra följande investeringsprojekt vilket innebär att ramen för projektet ändras 

till 6,5 miljoner kronor. 

Förändring av tidigare beslutade projekt, tabell 2 

Markenheten/Byggenheten/Förvaltningsenheten 

Projektbenämning 
Reinvestering 

(Re) 
Beslutad 

Netto 

Förslag Nytt 
Beslut 

Inkomst tkr 
(+) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Utgift tkr 

(-) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Netto 

tkr 

Total Ny 
Projektram 

tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkost
nad tkr 

Torehäll Skurusundsv ombyggn 
 

-5 000 
 

-1 500 -1 500 -6 500 
  

         Totalt mark-, förvaltning- och bygg-
enheten             -1 500 

 
  

  

Yrkanden 

Erik Langby yrkade, med instämmande av Hans Peters, Leif Holmberg, Stefan Saläng och 

Jan-Eric Jansson, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Mikael Carlsson meddelade att Nackalistans fullmäktigegrupp inte skulle delta i beslutet.  

 

                                                 
2 Huvudprojekt 
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Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Vänsterpartiet har i många år klagat på att underlag framför allt för investeringar har varit 

röriga och inte gett en helhetsbild av investeringarna och deras ekonomiska konsekvenser. 

Under senaste halvåret har en förbättring av detta skett men fortfarande kommer 

investeringsbeslut i skvättar och helheten saknas. Nu i samband med tertialbokslut 2 

kommer en mer samlad mängd investeringsärenden. Fortfarande finns det oklarheter i 

underlagen som ställer till förvirring. Särskilt för oss fritidspolitiker som ska läsa in 

materialet på fritid under en några få dagar så är det ett svårgripbart material. Det 

sammanfattande dokumentet delades ut först på sammanträdet. Fortfarande saknas dock 

effekterna av investeringarna på låneskuld och kapitalkostnaderna för investeringarna.” 

 

Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”I Miljöpartiet de grönas budget för 2012 fanns en högre självfinansieringsgrad för 

investeringar med högre skatteintäkter och en större prioritering bland investeringarna. Om 

Miljöpartiets budget hade antagits skulle kommunens skuld vara lägre än idag.” 

 

Mattias Qvarsell lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 

 

”Investeringsbeslutet innehåller ett förslag om att kommunen ska kunna köpa mark för att 

kunna åstadkomma den service som kommuninnevånarna har rätt att kräva, som förskolor, 

skolor, gruppboenden etc. Det tycker vi är klokt. Mindre klokt har majoritetens 

försäljningsiver under åren varit, och som oppositionen varit kritisk till. Till slut hinner 

verkligheten ikapp en kommun i storstadsregionen Stockholm, och det blir betydligt dyrare 

att köpa nytt än vad det gav inkomster vid försäljningen. 

 

Vi kan också konstatera, återigen!, att eftersatt underhåll kostar mer än ett löpande. Att 

lägga om ett tak i tid kostar mindre, än att åtgärda ett tak som släppt in vatten i en byggnad 

och åstadkommit både röta och mögel i mer än bara taket.” 

 

- - - - - 
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§ 127 Dnr KFKS 2012/276-040 

Exploateringsredovisning 

Beslut 

Kommunfullmäktige fastställer exploateringsredovisningen. 

 

Ärendet 

Exploateringsverksamheten omfattar 141 stadsbyggnadsprojekt som tillsammans har syftet 

att ge förutsättningar för fler bostäder och verksamhetslokaler i kommunen. I år väntas 12 

projekt avslutas. Sammantaget för projektportföljen beslutar kommunfullmäktige en bud-

getändring som medför att nettokostnaden ökar med 76,3 mkr. Kostnadsökningen är störst 

i projekten Ältabergs verksamhetsområde där budgeten justeras av redovisningstekniska 

skäl, innebärande en nettoförändring om -40 mkr, och i projektet Älgö där fördyringar till 

följd av bl a entreprenadkonkurser och ett vägras ger en nettoförändring om -17 mkr. För 

projektet Ljusskärsberget blir det  en budgetförändring om +15 mkr som en följd av att en 

del av den kommunala marken runt LSS-boendet planlagts för enbostadshus. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 159 Bilaga 49/a 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 5 maj 2012 Bilaga 49/b 

Bilaga 1, Projekttabell, alla projekt Bilaga 49/c 

Bilaga 2, Projekttabell, projekt med ny budget Bilaga 49/d 

Bilaga 3, Projektbeskrivning för projekt med ny budget Bilaga 49/e 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 159 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fastställa exploateringsredovisningen. 

 

Yrkanden 

Erik Langby yrkade, med instämmande av Hans Peters, Leif Holmberg och Jan-Eric 

Jansson, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Kerstin Nöre Söderbaum yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag. 
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Mikael Carlsson meddelade att Nackalistans fullmäktigegrupp inte skulle delta i beslutet. 

Detsamma gjorde Rolf Wasteson för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp, med hänvisning till 

eget budgetförslag. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Kerstin Nöre Söderbaums yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet 

med Erik Langbys yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Mattias Qvarsell lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 

 

”Återkommande läser vi om ”projekt som dragit ut på tiden”. Självklart kan sådant hända, 

men vi tycker att det här verkar vara mer än bara tillfälligheter. Återigen efterlyser vi en 

analys över varför detta händer. Systemfel, för lite personal eller vad beror detta på?” 

 

Rolf Wasteson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Vänsterpartiet redovisare i budgetbehandlingen i november 2011 ett eget budgetförslag 

som också innehöll förändringar i exploateringsbudgeten. Sedan dess har vi i olika 

exploateringsfrågor haft avvikande åsikter i ett flertal fall. Sammantaget innebär det att 

Vänsterpartiet inte kan ställa sig bakom den exploateringsredovisning som behandlats här. 

Mot den bakgrunden har vi valt att avstå från att delta i beslutet, detta istället för att yrka 

avslag. Vi vill dock peka på några punkter i redovisningen där vi har avvikande åsikt: 

 Danviks lösen bör utgå ur redovisningen. Projektet ligger på is och Vänsterpartiet 

anser att de förslag som låg inom projektet på avgörande punkter måste omprövas och 

revideras. 

 Kvarnholmsbron. Vänsterpartiet anser att någon kvarnholmsbro inte ska byggas och 

inte heller någon trafikplats i dess anslutning till Värmdöleden. 

 Österleden (Östlig förbindelse) anser vi inte ska byggas. Tillsammans med flera andra 

vägprojekt i Nacka och i länet så kommer de att medföra ökad biltrafik och ökade 

utsläpp av växthusgaser. De strider alltså mot miljömål, både Nackas och nationella. 

 Tattby/Ljuskärrsberget. Där talar beskrivningen om enbostadshus, något som inte 

stämmer med nu antagen plan.” 

 

Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Här finns det tre stora gökungar som vi i Miljöpartiet har varit emot ända från första 

början. Kvarnholmsförbindelsen, Danvikslösen och Älgö är alla äventyr som slukar alldeles 

på tok för mycket pengar och tränger ut andra mer prioriterade projekt. Dessutom blir 

miljöskulden i dessa exploateringar också orimligt stor. Projektet Älgö är redan i slutfasen 
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och är tyvärr inte mycket att göra någonting åt. När det gäller Kvarnholmsförbindelsen och 

Danvikslösen går det fortfarande att få till ekologiskt, ekonomiskt och socialt hållbara 

lösningar och det vilar ett tungt ansvar på den politiska majoriteten i Stadshuset. Att 

prioritera privatbilism framför andra transportsätt när man gör nya infrastruktursatsningar 

är inte ens bra på kort sikt. Med vår reservation vill vi tydligt markera ett kraftfullt 

avståndstagande till den väg för framtiden den styrande majoriteten stakar ut.” 

 

Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Centerpartiet anser att exploateringsobjekten Danviks lösen och Kvarnholmsförbindelsen 

borde ha tagits bort från listan. Bägge objekten, om de genomförs, medför stora utgifter 

för kommunen. Stora pengar måste lånas upp i ett trängt ekonomiskt läge vilket skulle leda 

till ytterligare kapitaltjänstkostnader.” 

- - - - - 
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§ 128 Dnr KFKS 2011/251-041 

Investeringssammanställning kommunen totalt 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar redovisad investeringsprognos. 
 

Ärendet 

En extra översyn av investeringsredovisning tertialbokslut 3 (T3) redovisades i 

kommunfullmäktige den 16 april 2012 där kommunens totala prognos för 

investeringsprojekt omslöt 1 723 mkr i nettoutgifter för åren 2012-2015 (exkl. 

exploatering). Total prognos inkl. exploatering uppgick till 2 473 mkr. 

 

Den nya prognosen inklusive de beslutade nya investeringar och projekten med förändring 

samt ny prognos för exploatering ligger ca 100 mkr högre för perioden 2012-2015 jämfört 

med prognos vid T3 2011. 

 

Kommunens totala prognos för investeringar omsluter nu 1 814 mkr i nettoutgifter för 

åren 2012-2015 (exkl. exploatering) Inklusive exploatering blir prognosen 2 574 mkr för 

samma period.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 159 Bilaga 50/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 14 maj 2012 Bilaga 50/b 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 159 

 Kommunstyrelsen beslutade föreslå att kommunfullmäktige noterar redovisad 
investeringsprognos under förutsättning att investeringsbeslut tas i enlighet med 
underlag från respektive nämnd. 

 Kommunstyrelsen gav fastighetsprocessen i uppdrag att noggrant undersöka om det är 
möjligt att minska de höga investeringsvolymerna samt vilka konsekvenser det får. 
Resultatet av arbetet skall redovisas till kommunstyrelsen i samband med 
investeringsbeslut vid Tertial 2.  

 

Yrkanden 

Erik Langby yrkade, med instämmande av Hans Peters, Leif Holmberg och Jan-Eric 

Jansson, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Mikael Carlsson meddelade att Nackalistans fullmäktigegrupp inte skulle delta i beslutet.  

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Vänsterpartiet har i många år klagat på att underlag framför allt för investeringar har varit 

röriga och inte gett en helhetsbild av investeringarna och deras ekonomiska konsekvenser. 

Under senaste halvåret har en förbättring av detta skett men fortfarande kommer 

investeringsbeslut i skvättar och helheten saknas. Nu i samband med tertialbokslut 2 

kommer en mer samlad mängd investeringsärenden. Fortfarande finns det oklarheter i 

underlagen som ställer till förvirring. Särskilt för oss fritidspolitiker som ska läsa in 

materialet på fritid under en några få dagar så är det ett svårgripbart material. Det 

sammanfattande dokumentet delades ut först på sammanträdet. Fortfarande saknas dock 

effekterna av investeringarna på låneskuld och kapitalkostnaderna för investeringarna.” 

 

Kerstin Nöre Söderbaum lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Revisorerna har uppdagat brister i avtal, upphandlingar, ekonomisk styrning, och 

kostnadskontroll mm vad gäller ombyggnaden av Nacka Stadshus med flera projekt. 

Detsamma gäller för ombyggnaden på Älgö och risken är uppenbar att vad som sker på 

Kvarnholmen och i Ryssbergen följer samma mönster. Nacka kommuns sätt att hantera 

skattemedel måste förbättras från nuvarande ordning/oordning till hushållning och 

hållbarhet. 

 

Kommunens ekonomi är inte hållbar med ökande skuldsättning pga av förslag som 

dessutom medför ökande miljöskuld.  I första hand gäller att slopa den planerade bron in i 

Ryssbergen, vilken beräknas belasta kommuninvånarna med ca 200 miljoner kr, mkr. Vad 

gäller utbyggnaden av vatten- och avloppssystem med ombyggnad av vägarna på Älgö 

måste allt göras för att minska påfrestningarna på miljön och ekonomin för både 

medborgarna och fastighetsägarna i resterande etapper. Kostnaderna hittills har fördubblats 

under projektets gång från år 2006 ca 145 mkr till år 2012 drygt 300 mkr.  Förlusten att 

betalas av skattebetalarna uppgår nu senast till ca 155 mkr.  Danvikslösen är ytterligare ett 

synnerligen kostsamt projekt med alltför stora oklarheter ekonomiskt och ekologiskt. 

Genom att behålla tåget och låta det gå som nu i berget kan man totalt spara miljardbelopp. 
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Av exploateringsredovisningen framgår ytterligare ett antal kostsamma projekt ofta nog i 

områden ägda av exploatörer, såsom Sickla köpkvarter, Kvarnholmen mfl.” 

- - - - - 
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§ 129 Dnr KFKS 2012/100-003 

Reglemente för mål- och resultatstyrning 

Beslut 

Kommunfullmäktige antar av kommunstyrelsen föreslaget reglemente för mål- och 

resultatstyrning, som ersätter reglementet för väsentlighets- och riskanalys och 

internkontroll.  

 

Beslutet innebär att de bestämmelser om väsentlighets- och riskanalys som finns i vardera 

nämnds reglemente ersätts med följande bestämmelse. 

 

[X]-nämnden ansvarar för att de av kommunfullmäktige fastställda målen för nämndens 

ansvarsområden uppnås inom de beslutade ekonomiska ramarna. Nämnden ska; 

 till kommunfullmäktige redovisa de tre till fem väsentliga områden som nämnden 

ska prioritera de närmaste tre åren, baserade på en analys av nämndens 

ansvarområden i förhållande till de övergripande målen och de ekonomiska 

förutsättningarna 

 föreslå kommunfullmäktige strategiska mål för nämnden, som baserar sig på 

identifierade väsentliga områden och ekonomisk analys 

 fastställa nyckeltal med tillhörande metod och frekvens för uppföljning för samtliga 

mål för nämnden 

 anta en plan för uppföljning av de strategiska målen och nyckeltalen inklusive 

nämndens interna kontroll 

 anta internbudget inom ramen för av kommunfullmäktige beslutade mål och 

ekonomiska ramar med målnivåer angivna för samtliga nyckeltal 

 löpande följa upp det ekonomiska utfallet under åter och vidta åtgärder för att hålla 

budget 

 informera kommunfullmäktige om hur verksamheten utvecklas avseende mål och 

ekonomi 

 

Ärendet 

Stadsledningskontoret arbetar med en översyn av de styrdokument som finns inom det 

ekonomiska området. Vid uppföljning av reglementet för väsentlighets- och riskanalys och 

internkontroll har det framkommit att nämnder och produktionsverksamheter gör analys 

på olika sätt. Det är viktigt att det görs en relevant analys för att lyfta fram väsentliga 

områden och det skulle underlätta att nämnden och produktionsenheten själv fick 

möjlighet att välja analysmetod. Det nya reglementet för mål- och resultatstyrning innebär 

att nämnden friare kan välja analysmetod och att frågor kring internkontroll lyfts ut ur 

nuvarande reglemente och behandlas i ett separat reglemente. Det innehåller också en kodi-
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fiering av den styrmodell med mål- och resultatstyrning som Nacka kommun tillämpar och 

bestämmelser om att nämnderna ska anta en plan för uppföljning av de strategiska målen 

och nyckeltalen inklusive nämndens interna kontroll. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 27 mars 2012 § 108 Bilaga 40/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 februari, reviderad den 6 mars Bilaga 40/b 

Nytt reglemente för mål- och resultatstyrning Bilaga 40/c 

Gällande reglemente för väsentlighets- och riskanalys och intern kontroll  Bilaga 40/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 april 2012 § 105 

Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 27 mars 2012 § 108 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige anta föreslaget reglemente för mål- och 

resultatstyrning, som ersätter reglementet för väsentlighets- och riskanalys och 

internkontroll med följande punkt som tillägg. 

 

Punkt 6 

 Löpande följa upp det ekonomiska utfallet under åter och vidta åtgärder för att 

hålla budget. 

 

Beslutet innebär att de bestämmelser om väsentlighets- och riskanalys som finns i vardera 

nämnds reglemente ersätts med följande bestämmelse. 

 

[X]-nämnden ansvarar för att de av kommunfullmäktige fastställda målen för nämndens 

ansvarsområden uppnås inom de beslutade ekonomiska ramarna. Nämnden ska; 

 till kommunfullmäktige redovisa de tre till fem väsentliga områden som nämnden 

ska prioritera de närmaste tre åren, baserade på en analys av nämndens 

ansvarområden i förhållande till de övergripande målen och de ekonomiska 

förutsättningarna 

 föreslå kommunfullmäktige strategiska mål för nämnden, som baserar sig på 

identifierade väsentliga områden och ekonomisk analys 

 fastställa nyckeltal med tillhörande metod och frekvens för uppföljning för samtliga 

mål för nämnden 

 anta en plan för uppföljning av de strategiska målen och nyckeltalen inklusive 

nämndens interna kontroll 

 anta internbudget inom ramen för av kommunfullmäktige beslutade mål och 

ekonomiska ramar med målnivåer angivna för samtliga nyckeltal 
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 informera kommunfullmäktige om hur verksamheten utvecklas avseende mål och 

ekonomi. 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 mars 2012 § 85 

Ärendet bordlades och behandlas vid ett extra sammanträde med kommunstyrelsen 

tisdagen den 27 mars kl 08.30. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

 

- - - - - 
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§ 130 Dnr KFKS 2012/145-003 

Reglemente för intern kontroll 

Beslut 

Kommunfullmäktige antar föreslaget reglemente för intern kontroll. 

 

Ärende 

Nacka kommun har haft bestämmelser om internkontroll i reglementet för väsentlighets- 

och riskanalys och internkontroll. Det har nu ersatts med ett reglemente för mål- och 

resultatstyrning och reglerna om intern kontroll får ett eget reglemente. Målet för den 

interna kontrollen är att förebygga, förhindra och upptäcka oegentligheter samt att 

förebygga och förhindra felaktiga betalningar. Grunden för den interna kontrollen utgörs 

av regelverk och värdegrundsarbete. Nämnderna uppnår intern kontroll genom att 

säkerställa grunderna för upphandling och kundvalssystem, gå igenom nämndspecifika 

risker, ha tydliga och rättvisa regler för att hantera incidenter och följa upp att kommunens 

interna regelverk följs. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 23 april 2012 § 128 Bilaga 51/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 15 mars 2012 Bilaga 51/b 

Förslag till reglemente för intern kontroll Bilaga 51/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 23 april 2012 § 128 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige anta föreslaget reglemente för intern 

kontroll. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

 

- - - - - 



 51  
 11 juni 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 131 Dnr KFKS 2012/83-012 

Nacka kommuns krisplan och säkerhets- och 

riskhanteringsarbete 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

 

1. Kommunfullmäktige fastställer föreslagna program för Nacka kommuns säkerhets- och 

riskhanteringsarbete. 

2. Kommunfullmäktige fastställer föreslagen övergripande risk- och sårbarhetsanalys för 

Nacka kommun. 

3. Kommunfullmäktige antar föreslagen central krisplan och bemyndigar 

kommunstyrelsen att besluta om mindre justeringar i krisplanen. Sådana justeringar ska 

anmälas till kommunfullmäktige. 

4. Kommunfullmäktige ger nämnderna i uppdrag att under verksamhetsåret 2012 ta fram 

en risk- och sårbarhetsanalys för sitt ansvarsområde. Risk- och sårbarhetsanalysen ska 

anmälas till kommunfullmäktige senast vid dess andra sammanträde år 2013. 

5. Kommunfullmäktige ger nämnderna i uppdrag att under verksamhetsåret 2012 utarbeta 

nämndspecifika krisplaner. De nämndspecifika krisplanerna ska anmälas till 

kommunfullmäktige senast vid dess andra sammanträde år 2013. 

6. Kommunstyrelsen ska säkerställa att enheterna inom verksamhetsområdena Förskola, 

Fritid & Skola och Verksamheten Sociala Stödresurser antar lokala krisplaner. 

 

Ärende 

Lagen om kommuners och landstings åtgärder inför och vid extraordinära händelser i 

fredstid och höjd beredskap och lagen om skydd mot olyckor styr kommunens 

förebyggande, förberedande och operativa arbete med risk- och krishantering. De anger att 

kommunen har en skyldighet att identifiera sårbarheter inom kommunen samt de risker 

som hotar samhällsviktig verksamhet1. Detta arbete ska utgå från kommunens 

styrprinciper.  

 
Det måste även finnas en handlingsberedskap för att hantera händelsen och mildra dess 
negativa konsekvenser. Det ställer stora krav på främst funktionerna ledning, samordning 
och information. Programmet för Nacka kommuns säkerhets- och riskhanteringsarbete 
skapar en plattform för hur arbetet ska bedrivas. Ett ytterligare stöd till den lokala nivån är 
den övergripande risk- och sårbarhetsanalysen samt den centrala krisplanen.  
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Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 16 april 2012 § 126 Bilaga 52/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 15 mars 2012 Bilaga 52/b 

Förslag till program, förslag till risk- och sårbarhetsanalys Bilaga 52/c 

Förslag till central krisplan Bilaga 52/d 

Checklistor Bilaga 52/e 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 16 april 2012 § 126 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

7. Kommunfullmäktige fastställer föreslagna program för Nacka kommuns säkerhets- och 

riskhanteringsarbete. 

8. Kommunfullmäktige fastställer föreslagen övergripande risk- och sårbarhetsanalys för 

Nacka kommun. 

9. Kommunfullmäktige antar föreslagen central krisplan och bemyndigar 

kommunstyrelsen att besluta om mindre justeringar i krisplanen. Sådana justeringar ska 

anmälas till kommunfullmäktige. 

10. Kommunfullmäktige ger nämnderna i uppdrag att under verksamhetsåret 2012 ta fram 

en risk- och sårbarhetsanalys för sitt ansvarsområde. Risk- och sårbarhetsanalysen ska 

anmälas till kommunfullmäktige senast vid dess andra sammanträde år 2013. 

11. Kommunfullmäktige ger nämnderna i uppdrag att under verksamhetsåret 2012 utarbeta 

nämndspecifika krisplaner. De nämndspecifika krisplanerna ska anmälas till 

kommunfullmäktige senast vid dess andra sammanträde år 2013. 

12. Kommunstyrelsen ska säkerställa att enheterna inom verksamhetsområdena Förskola, 

Fritid & Skola och Verksamheten Sociala Stödresurser antar lokala krisplaner. 

 

Kommunstyrelsen noterade för egen del checklistor för ordförande, kommunikatör och 

sekreterare och bemanningslista för krisledning på central tjänstemannanivå. 

 

Yrkanden 

Eva Öhbom Ekdahl yrkade, med instämmande av Johan Kjellman, Erik Langby och 

Kerstin Nöre Söderbaum, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Eva Öhbom Ekdahls yrkande. 
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Protokollsanteckning 

Kerstin Nöre Söderbaum lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Klimathot med översvämningar och havsnivåhöjningar måste beaktas i krisplanen. 

Dricksvatten från Mälaren till flertalet boende i Storstockholm är en sårbar och ändlig 

resurs, som snabbt kan påverkas av översvämning mm. Bergs oljehamn med omfattande 

trafik är en uppenbar säkerhetsrisk i Nacka, vilken måste flyttas.”       

 

- - - - - 
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§ 132 Dnr KFKS 2004/491-214 

Detaljplan för del av fastigheten Tattby 2:2 i 

Saltsjöbaden 
Antagande 

Beslut 

Kommunfullmäktige antar planförslaget. 

 

Ärende 

Planområdet är beläget på en tidigare obebyggd höjd mellan Saltsjöbadens centrum i norr 

och Solsidevägen i söder. Området omfattar en del av fastigheten Tattby 2:2, vilken ägs av 

Nacka kommun. Markområdet är idag naturmark med inslag av berghällar och äldre tallar. 

Planens syfte är att möjliggöra uppförande av ett gruppboende för personer med 

funktionsnedsättning samt ett antal bostadshus. Bebyggande av området ska anpassas till 

befintliga mark och naturförutsättningar. Del av naturmarken bibehålls. I projektet ingår 

även möjliggöra gångförbindelser mot Saltsjöbadens Centrum i norr och Tippens station 

vid Saltsjöbanan i öster. Miljö och stadsbyggnadsnämnden föreslog den 14 mars 2012 § 81 

att minsta möjliga – helst ingen – sprängning sker på orörd hällmark. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 23 april 2012 § 117 Bilaga 53/a 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 14 mars 2012 § 81 Bilaga 53/b 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 12 februari 2012 Bilaga 53/c 

Plankarta Bilaga53/d-e 

Planbeskrivning Bilaga 53/f 

Genomförandebeskrivning Bilaga 53/g 

Miljöredovisning Bilaga 53/h 

Tjänsteutlåtande Bilaga 53/i 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 23 april 2012 § 117 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta planförslaget. 

 

Beslut i Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 14 mars 2012 § 81 

1. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och hemställer hos 

kommunfullmäktige att planförslaget antas. 
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2. Nämnden ville också att minsta möjliga – helst ingen – sprängning sker på orörd 

hällmark. 

 

Yrkanden 

Eva Öhbom Ekdahl yrkade, med instämmande av Agneta Johansson, Jan-Eric Jansson, 

Ingela Birgersson, Christina Ståldal, Leif Holmberg och Erik Langby, bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Agneta Johansson yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag med det tillägg att 

kommunfullmäktige skulle uttala att marken bör upplåtas med tomträtt och att de bostäder 

som ska vara hyresrätter. 

 

Beslutsgång 

Med bifall till Eva Öhbom Ekdahls yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Ordföranden vägrade med stöd av 5 kap 45 § kommunallagen att ställa Agneta Johanssons 

tilläggsyrkande under proposition då det innebar att ett nytt ärende skulle väckas, som inte 

var berett. 

 

Protokollsanteckningar 

Kurt Björkholm lät anteckna följande för Folkpartiets fullmäktigegrupp.  

 

Protokollsanteckning    Bilaga 53/j 

 

Agneta Johansson lät anteckna följande.  

 

”Vänsterpartiet förutsätter att de bostäder som ska byggas inom ramen för denna detaljplan 

ska upplåtas med hyresrätt. Nacka har stort behov av hyresrätter och i området finns nu 

enbart villor och bostadsrätter. Bildandet av ett kommunalt bostadsföretag, ett nytt 

Nackahem, skulle kunna tillförsäkra att hyresrätter byggs och fortsätter att upplåtas med 

hyresrätt. Oavsett vem som bygger så ska marken inte säljas utan istället upplåtas med 

tomträtt.” 

 

Rolf Wasteson lät anteckna följande. 

 

”Vänsterpartiet är angeläget om att de bostäder som kommer att bygygas inom ramen för 

denna plan ska upplåtas med hyresrätt. I omgivningen finns bara bostadsrätter och villor 

och med hänvisning till översiktsplanens anvisningar om blandade upplåtelseformer så kan 



 56  
 11 juni 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

inget annat än hyresrätter komma på tal här. Nu valde ordföranden att inte ta upp vårt 

yrkande om att KF uttalar preferens för hyresrätter med hänvisning till att det ärendet inte 

var berett. ” 

 

- - - - - 
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§ 133 Dnr KFKS 2002/145-214 

Detaljplan för del av Velamsund, Sångfågelvägen m.fl. 

vägar inom Riset (område B) i Boo 

Beslut 

Kommunfullmäktige antar planförslaget. 

 

Ärende 

Syftet med detaljplanen är att möjliggöra en förbättring av de sanitära förhållandena i 

området genom en utbyggnad av kommunalt vatten och spillvatten samt ge större 

byggrätter till befintliga bostadsfastigheter.  

 

Ett tidigare planförslag antogs av kommunfullmäktige i mars 2010. Beslutet överklagades 

och regeringen upphävde kommunens antagandebeslut. Planen har därefter arbetats om 

och ställts ut på nytt. De synpunkter som kom in under den andra utställningen rörde 

främst önskemål om avstyckningar och synpunkter på omfattningen av mark som inte får 

bebyggas, s.k. prickmark. Efter utställning 2 har endast mindre justeringar. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 139 Bilaga 54/a 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 25 april 2012 § 139 Bilaga 54/b 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 12 april 2012 Bilaga 54/c 

Översikt Bilaga 54/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 139 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige antar planförslaget. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 25 april 2012 § 139 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och hemställer hos 

kommunfullmäktige att planförslaget antas. 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Ingela Birgersson, Gunilla Grudevall 

Steen och Christina Ståldal, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Christina Ståldal lät anteckna följande för Nacklistans fullmäktigegrupp. 

 

Brita Ström lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Velamsund i Boo är ett område med unik och rik natur- och kulturmiljö av riksintresse 

som nu är utsatt för exploatering genom utbyggnad av kommunalt vatten och spillvatten 

samt större byggrätter till befintliga bostadsfastigheter.  

 

I nuläget ligger ett för stort ansvar på den enskilde tomtägaren gällande bevarandet av 

områdets miljö- och landskapsbild när det kommer till bebyggelse på egen tomtmark. Som 

det nu är finns inga bestämmelser omkring hur mycket träd man som tomtägare får ta ner 

på tomten eller hur mycket berg man får spränga bort. Det som krävs är att tomtägaren 

behöver marklov från kommunen för att dessa aktiviteter men marklov beviljas individuellt 

av tjänstemän på Park- och Naturenheten och Byggenheten i Nacka kommun. 

 

Miljöpartiet de gröna i Nacka efterfrågar tydligare skrivningar i detaljplanen gällande 

bedömning av marklov åt enskilda tomtägare för hantering av trädfällning och 

bergsprängning . Områdets unika naturmiljö bör skyddas i högre grad för att tillgodose 

riksintressen och detta bör således regleras i högre grad i områdets detaljplan.” 

 

 

- - - - - 
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§ 134 Dnr KFKS 2004/786-251 

Markbyte med Småa AB i projekt 9609, Södra 

Hedvigslund 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska genomföra föreslaget markbyte med Småa  

AB inom projekt 9609 Södra Hedvigslund. Kommunfullmäktige beslutar även att utöka 

projekt 9609 Södra Hedvigslunds budget med 1 090 000 kr för att genomföra markbytet.  

 

Ärende 

Småa AB exploaterar Södra Hedvigslund i enlighet med detaljplan och exploateringsavtal, 

stadsbyggnadsprojekt 9609 Södra Hedvigslund. Företaget har inkommit med en önskan om 

att genomföra ett markbyte med kommunens fastigheter som ska upplåtas med tomträtt 

och bebyggas med hyresrätter. Bytet innebär att Småa kan uppföra ca 20 fler hyresrätter. 

Nacka kommun kommer att erlägga en mellanskillnad om 1 088 000 kr då Småas 

fastigheter tillåter en större byggrätt, ca 740 kvm BTA. Den årliga tomträttsavgälden ökar 

med 40 700 kr/år som följd av den större byggrätten. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 23 april 2012 § 116 Bilaga 55/a 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 12 mars 2012 Bilaga 55/b 

Bilaga 1 Karta Bilaga 55/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 23 april 2012 § 116 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska genomföra föreslaget markbyte med Småa  

AB inom projekt 9609 Södra Hedvigslund. Kommunfullmäktige beslutar även att utöka 

projekt 9609 Södra Hedvigslunds budget med 1 090 000 kr för att genomföra markbytet.  

 

Yrkanden 

Erik Langby yrkade, med instämmande av Mats Granath, bifall till kommunstyrelsens 

förslag.  
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Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 135 Dnr KFKS 2012/38-256 

Omreglering av tomträttsavgäld samt erbjudande om 

friköp för fastigheten Älta 37:30 - Älta industriområde 

Beslut 

Kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

 

1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga avgälden för fastigheten Älta 37:30 

till 95 000 kr att gälla fr.o.m. den 1 oktober 2013 och under kommande 10-

årsperiod. 

 

2. Kommunfullmäktige erbjuder tomträttshavaren att friköpa sin tomträtt för 

2 351 000 kronor. Detta pris förutsätter att framställan om friköp görs före 

omregleringstidpunkten och att köpekontrakt har undertecknats av tomt-

rättshavaren senast tre månader efter nämnda tidpunkt. 

 

Ärendet 

Ärendet avser omreglering av tomträttsavgäld för industrifastighet. Omregleringstidpunk-

ten är den 1 oktober 2013. Nuvarande avgäld är 47 400 kr/år .Ny avgäld föreslås bli 95 000 

kr/år. Tomträttshavaren erbjuds att friköpa sin tomträtt för 2 351 000 kr. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 23 april 2012 § 121 Bilaga 56/a 

Markenhetens tjänsteskrivelse den 15 maras 2012 Bilaga 56/b 

Kartbilagor Bilaga 56/c-d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 23 april 2012 § 121 

Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga avgälden för fastigheten Älta 37:30 

till 95 000 kr att gälla fr.o.m. den 1 oktober 2013 och under kommande 10-

årsperiod. 

2. Kommunfullmäktige erbjuder tomträttshavaren att friköpa sin tomträtt för 

2 351 000 kronor. Detta pris förutsätter att framställan om friköp görs före 

omregleringstidpunkten och att köpekontrakt har undertecknats av tomt-

rättshavaren senast tre månader efter nämnda tidpunkt. 
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Yrkanden 

Gunnel Nyman Gräff yrkade, med instämmande av Agneta Johansson och Anders Selin, 

bifall till punkten 1i kommunstyrelsens förslag men avslag på punkten 2 i detsamma. 

 

Mats Granath yrkade, bifall till kommunstyrelsens förslag i dess helhet. 

 

Sidney Holm yrkande, med instämmande av Christina Ståldal bifall till punkten 1 i 

kommunstyrelsens förslag, men att summan i punkten 2 skulle vara det av markenheten 

bedömda marknadsvärdet 2 939 300 kronor.  
 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige biföll Gunnel Nyman Gräffs yrkande avseende punkten 1 i 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Ordföranden ställde proposition på Mats Granaths yrkande om bifall till 

kommunstyrelsens förslag om att erbjuda friköp mot Gunnel Nyman Gräffs yrkande om 

avslag på detsamma fann att Mats Granaths yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 

verkställdes. Vid voteringen avgavs 48 röster för Matas Granaths yrkande och 13 röster för 

Gunnel Nyman Gräffs yrkande. Kommunfullmäktige hade således beslutat i enlighet med 

Mats Granaths yrkande. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista ................................................................................................................ Bilaga 56/e 

 

Ordföranden ställde därefter proposition på Mats Granaths yrkande om bifall till 

kommunstyrelsens förslag om friköpsbelopp mot Sidney Holms yrkande om et annat 

friköpsbelopp och fann att Mats Granaths yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 

verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster för Matas Granaths yrkande och 8 röster för 

Sidney Holms yrkande. Kommunfullmäktige hade således beslutat i enlighet med Mats 

Granaths yrkande. 13 ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista ................................................................................................................ Bilaga 56/f 

 

Reservationer 

Agneta Johansson meddelade att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot 

andra punkten i beslutet och ingav följande. 
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”Vänsterpartiet motsätter sig att kommunen säljer ut tomtmark, istället bör den upplåtas 

med tomträtt. Därmed ges kommunen större rådighet över marken och dess användning i 

en avlägsen framtid om och när förutsättningarna för markanvändningen förändras.” 

 

Gunnel Nyman Gräff meddelade att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig 

mot andra punkten i beslutet och instämde i vad Agneta Johansson anförde i reservationen 

för Vänsterpartiet. 

. 

 Protokollsanteckningar 

Sidney Holm ingav följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 

 
”Tidigare har miljöpartiet alltid reserverat sig mot utförsäljning av Nackabornas 
gemensamma egendomar. Anledningen har varit att det ur ett långsiktigt ekonomiskt 
perspektiv är en dålig affär och dessutom förlorar kommunen en del av det 
handlingsutrymme som följer med ett eget markinnehav. Idag går det går inte att blunda för 
hur det faktiskt ser ut med kommunens på kort tid skenande skuldsättning och Miljöpartiet 
stöder p.g.a. kommunens prekära monetära läge kommunstyrelsens beslut om en del 
utförsäljningar i jakten på lite snabba cash. Denna tomt är dessutom inte avsedd för 
bostadsändamål och är därför inte lika värdefull för kommunen. 
 
Miljöpartiet motsätter sig däremot att kommunen säljer ut kommunens egendom under det 
bedömda marknadsvärdet och reserverar oss till förmån för vårt eget yrkande under punkt 
2 om en försäljning av tomträtten till marknadspris.” 

 

- - - - - 
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§ 136 Dnr KFKS 2012/214-264 

Försäljning av del av kommunens fastighet Kummelnäs 

1:28 genom fastighetsreglering 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

 

Kommunen ska försälja del av kommunens fastighet Kummelnäs 1:28 (skifte 8 av 

fastigheten, ca 400 kvm) som för en ersättning om 1 200 000 kronor genom 

fastighetsreglering överförs till bostadsfastigheten Kummelnäs 1:330, på de villkor som 

framgår av föreslagen ansökan och överenskommelse om fastighetsreglering. 

 

Ärendet 

För att få tillgång till strand- och vattenområde har fastighetsägarna till Kummelnäs 1:330 

gjort en förfrågan till kommunen om att få förvärva det aktuella området av fastigheten 

Kummelnäs 1:28.Fastigheten Kummelnäs 1:330 har adress Föreningsvägen 5A, Saltsjö-

Boo. 

 

Kommunfullmäktige bedömer att kommunen inte har någon användning för den aktuella 

delen av fastigheten Kummelnäs 1:28 samt att fastighetsregleringen skulle leda till en mer 

ändamålsenlig fastighetsindelning. Värdet på marken har tagits fram genom en intern 

värdering.  

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 144 Bilaga 57/a 

Markenhetens tjänsteskrivelse den 21 mars 2012 Bilaga 57/b 

Bilaga 1: Ansökan och överenskommelse om fastighetsreglering Bilaga 57/c 

Kartbilaga Bilaga 57/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 144 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

Kommunen ska försälja del av kommunens fastighet Kummelnäs 1:28 (skifte 8 av 

fastigheten, ca 400 kvm) som för en ersättning om 1 200 000 kronor genom 

fastighetsreglering överförs till bostadsfastigheten Kummelnäs 1:330, på de villkor som 

framgår av föreslagen ansökan och överenskommelse om fastighetsreglering. 
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Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

 

- - - - - 
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§ 137 Dnr KFKS 2012/41-003 

Ändrat nämndansvar för förslag om nya naturreservat 

och prövning av dispens från naturreservatsföreskrifter 
Ändring i reglementen för miljö- och stadsbyggnadsnämnden och naturreservatsnämnden 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar ändra reglementena för naturreservatsnämnden och miljö- 

och stadsbyggnadsnämnden enligt följande. 

Naturreservatsnämnden 

Ny punkt C (efterföljande får ny beteckning): 

1. På uppdrag av kommunstyrelsen upprätta förslag till naturreservat samt skötselföreskrifter för 

dessa. 

2. Föreslå förändringar i skötselföreskrifter. 

3. Pröva ansökningar om undantag eller dispens från skötselföreskrifter. 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 

1. Bestämmelsen i § 2 punkten C2 utgår: 

På uppdrag av kommunstyrelsen upprätta förslag till naturreservat samt skötselföre-

skrifter för dessa. 

 

Den ersätts med följande bestämmelse. 

Remissinstans i ärenden om bildande av naturreservat eller förändring av föreskrifter för 

naturreservat. 

 

2. Bestämmelsen i § 2 punkten C3 får följande lydelse (tillägg i kursiv stil). 

Pröva ansökningar från kommunal nämnd som är reservatsförvaltare om undantag eller dis-

pens från reservatsföreskrifter. Beslutanderätt får inte delegeras som innebär avslag på en ansö-

kan från sådan kommunal nämnd. 

 

Ärendet 

Naturreservatsnämnden är förvaltare av kommunens naturreservat men har inte uppdraget 

att ta fram förslag om nya reservat eller förändringar i föreskrifter för reservaten. Detta 

uppdrag ligger på miljö- och stadsbyggnadsnämnden, liksom att pröva dispenser från reser-

vatsföreskrifter. Båda nämnderna har tillstyrkt ett förslag om att ändra detta så att natur-

reservatsnämnden på uppdrag av kommunstyrelsen ska ta fram förslag på nya 

naturreservat, föreslå förändringar i föreskrifter och pröva ansökningar om dispenser från 

sådana föreskrifter. Eftersom nämnden inte kan pröva dispenser som den själv kan behöva 
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som reservatsförvaltare ska de ärendena ligga kvar på miljö- och stadsbyggnadsnämnden 

men nämnden får inte delegera avslagsbeslut. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 152 Bilaga 58/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 april 2012 Bilaga 58/b 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 15 maj 2012 § 152 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige beslutar ändra reglementena för naturreservatsnämnden och miljö- 

och stadsbyggnadsnämnden enligt följande. 

Kommunstyrelsen beslutade att stadsledningskontoret får i uppdrag att ta fram ett förslag 

till förändring av reglementet så att interimistiska beslut om att inrätta naturreservat får 

beslutas av kommunstyrelsen få förslag av naturreservatsnämnden, för beslut i samband 

med Mål & Budget 2013. 

 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Peter Zethreus och Anders Tiger, bifall 

till kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 138 Dnr KFKS 2012/296-514 

Handlingsplan för parkeringsstrategi för Nacka kommun 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att som inriktningsbeslut anta av kommunstyrelsen 

föreslagen handlingsplan till grund för Nacka kommuns arbete med en parkeringsstrategi. 

 

Ärendet 

För att komma till rätta med de olika framkomlighets- och parkeringsproblemen som finns 

i Nacka kommun ska en parkeringsstrategi tas fram. Strategin ska innehålla en par-

keringspolicy, rekommenderade parkeringstal och hantering av parkeringsreglering. Parker-

ingsstrategins syfte är att ge underlag för arbetet med parkeringsfrågor med avseende på 

framkomlighet, trafiksäkerhet och hållbarhet samt knyta an till kommunens övergripande 

mål och gällande översiktsplan. För att få klarhet i och beslut om hur processen med par-

keringsstrategins olika delar ska hanteras, redovisas en handlingsplan för fullmäktiges 

inriktningsbeslut.      

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 148 Bilaga 59/a 

Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 24 april 2012 Bilaga 59/b 

Bilaga, Förslag till Handlingsplan för parkeringsstrategi för Nacka kommun Bilaga 59/c 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 148 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att som inriktningsbeslut anta att 

föreslagen handlingsplan till grund för Nacka kommuns arbete med en parkeringsstrategi, 

med den förändringen att följande mening i den föreslagna handlingsplanens tredje stycke 

tas bort: ”Utformningen av ett säkert trafiksystem kommer att utarbetas parallellt med 

parkeringsstrategin.” 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

 

- - - - - 
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§ 139 Dnr KFKS 2009/346-212 

Hållbar framtid i Nacka, översiktsplan för Nacka 

kommun 37, 42-44 

Beslut 

Kommunfullmäktige antar av kommunstyrelsen föreslagen översiktsplanen. 

 

Kommunfullmäktige beslutar att översiktplanen kapitel ”Riktlinjer för bostadsförsörjning” 

ska utgöra kommunens riktlinjer enligt lagen (2000:1383) om kommunernas 

bostadsförsörjningsansvar. 

 

Ärendet 

Varje kommun ska ha en aktuell översiktsplan som ger vägledning för beslut om 

användningen av mark- och vattenområden samt om hur den byggda miljön skall utvecklas 

och bevaras. Översiktsplanen består av ett dokument som beskriver kommunens 

utmaningar, mål och stadsbyggnadsstrategier samt grunddragen i mark- och 

vattenanvändningen. Översiktsplanen innehåller även ett avsnitt med riktlinjer för 

bostadsförsörjningen som utgör Nacka kommuns riklinjer enligt lagen om kommuners 

bostadsförsörjningsansvar.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 135 Bilaga 60/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 april 2012, rev den 3 maj Bilaga 60/b  

Hållbar framtid i Nacka, Översiktsplan för Nacka kommun Bilaga 60/c  

Hållbar framtid i Nacka, Översiktsplanens underlag  Bilaga 60/d 

Hållbar framtid i Nacka, Miljö- och hälsokonsekvensbeskrivning  Bilaga 60/e 

Hållbar framtid i Nacka, Samrådsredogörelse Bilaga 60/f 

Hållbar framtid i Nacka, Utlåtande Bilaga 60/g 

Karta Bilaga 60/f 

Yrkande i kommunfullmäktige från Leif Holmberg (C) Bilaga 60/g 

Yrkande i kommunfullmäktige från Rolf Wasteson (V) Bilaga 60/h 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 135 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige anta översiktsplanen med följande 

justeringar. 
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1. Texten justeras vad gäller antalet bostäder i centrala Älta (sidan 67): ”Cirka” byts ut 

till ”Mer än..” avseende 800 bostäder. 

2. Texten justeras vad gäller bilfärjan Bergs Bränsledepå – Frihamnen (sidan 46): 

”…har utretts.” 

3. Texten justeras vad gäller avgränsningen av Skuruparkens naturreservat (sidan 76): 

”Naturreservatsbildning pågår för området.” (resten av meningen stryks.) 

4. Texten justeras vad gäller ”LOKALA CENTRA ÄR VIKTIGA” till att vara: 

”De små lokala centrumen bidrar till Nackas identitet. Det är därför viktigt att i stadsplaneringen skapa 

goda förutsättningar för dessa historiska centra, så att handel och kulturell verksamhet fungerar väl i alla 

kommunens delar, Ektorp, Björknäs, Orminge, Fisksätra, Saltsjöbaden och Älta. Planeringen bör därför 

öppna för fler bostäder runt dessa lokala centra. På det sättet skapas fler mötesplatser, ökas mångfalden 

och stärks den långsiktiga hållbarheten. För att denna utveckling ska bli framgångsrik måste hela tiden de 

boende ges möjlighet till delaktighet. 

 

Även invid Saltsjöbanans stationer och vid viktigare busshållsplatser bör det finnas service i form av 

närhandel. Planeringen bör också vara sådan att det är cykel- eller gångavstånd till dessa små service-/ 

mötesplatser.” 

 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta att översiktplanen kapitel 

”Riktlinjer för bostadsförsörjning” ska utgöra kommunens riktlinjer enligt lagen 

(2000:1383) om kommunernas bostadsförsörjningsansvar. 

 

Yrkanden 

Lennart Adell Nilsson yrkade, med instämmande av Cathrin Bergenstråhle, Anders Tiger, 

Jan-Eric Jansson och Lars Berglund bifall till kommunstyrelsens förslag.  

 

Kaj Nyman yrkade, med instämmande av Ingela Birgersson, bifall till kommunstyrelsens 

förslag med det tillägg att översiktsplanen, kapitlet Riktlinjer för bostadsförsörjning, avsnitt 

Övergripande mål sidan 84, tillförs följande punkt: ”Ett större kommunalt markinnehav är 

en viktig del av en framgångsrik utvecklingsstrategi när det gäller bostadsförsörjningen. 

Kommunen ska därför bedriva en aktiv markpolitik: behålla den mark vi äger i dag och 

köpa in mark för bostadsbyggande när tillfälle ges.” 

 

Leif Holmberg yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag med förändringar enligt KF 

bilaga 60/g. 

 

Gunnel Nyman Gräff yrkade, med instämmande av Ingela Birgersson, bifall till 

kommunstyrelsens förslag med den ändringen att punkt 6 på sidan 42 skulle ändras till: 

”Bergs oljehamn måste avvecklas till förmån för bostäder och nya arbetsplatser. 

Konsekvenserna av en avveckling måste snarast utredas så att Nacka kommun hinner säga 
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upp arrendeavtalet med Statoil i tid.”  Kaj Nyman, Agneta Johansson och Sidney Holm 

instämde i ändringsförslaget. 

 
Rolf Wasteson yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag med tillägg och förändringar 
enligt KF bilaga 60/h. Han yrkade avslag på förslaget om att översiktplanen kapitel 
”Riktlinjer för bostadsförsörjning” skulle utgöra kommunens riktlinjer enligt lagen 
(2000:1383) om kommunernas bostadsförsörjningsansvar 
Därutöver yrkade enligt följande. 
1. Vid alla beslut i kommunen som har någon anknytning till översiktsplanens mål ska det 

redovisas hur förslaget anknyter till översiktsplanens mål och inriktning. 
2. Varje år i samband med kommunens bokslut ska översiktsplanen följas upp. 

Uppföljningen ska visa om planens mål och inriktning har följts i planering och beslut, 
särskilt ska det gälla målen om ökad jämställdhet och minskad segregation. 

 

Sidney Holm yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag med följande ändringar och tillägg: 

 I översiktsplanen infogas en text om spårreservat fram till Värmdö kommun 

 All text om Östlig förbindelse stryks ur översiktsplanen 

 All text om Danvikslösen stryks ur översiktsplanen 

 Trafikplats Kvarnholmen stryks ur översiktsplanen 

 Den bedömda befolkningsökningen de närmaste 10 åren skrivs ner till 12 500 nya 
invånare 

 I översiktsplanen skrivs in att en ”modernisering” av Saltsjöbanan ska resultera i 
ökad kapacitet och förkortade restider. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Leif Holmbergs, Rolf Wastesons och Sidney Holms yrkanden beslutade 

kommunfullmäktige, i enlighet med Lennart Adell Nilssons yrkande, att anta 

kommunstyrelsens förslag om översiktsplan. 

  

Ordföranden ställde proposition på Kaj Nymans tilläggsyrkande och fann att det hade 

avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster mot Kaj 

Nymans yrkande och 21 röster för det. Kommunfullmäktige hade således beslutat avslå Kaj 

Nymans tilläggsyrkande. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista  ...............................................................................................................  bilaga 60/i 

 

Ordföranden ställde proposition på Gunnel Nyman Gräffs yrkande om skrivning om Bergs 

oljehamn och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid 

voteringen avgavs 40 röster mot Gunnel Nyman Gräffs yrkande och 18 röster för det. 
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Kommunfullmäktige hade således beslutat avslå Gunnel Nyman Gräffs yrkande om 

skrivning om Bergs oljehamn. Tre ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista  ...............................................................................................................  bilaga 60/j 

 

Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 

Lennart Adell Nilssons yrkande att översiktplanen kapitel ”Riktlinjer för 

bostadsförsörjning” skulle utgöra kommunens riktlinjer enligt lagen (2000:1383) om 

kommunernas bostadsförsörjningsansvar. 

 

Ordföranden ställde proposition på Rolf Wastesons yrkande om redovisning av anknytning 

till översiktsplan och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid 

voteringen avgavs 41 röster mot Rolf Wastesons yrkande och 20 röster för det. 

Kommunfullmäktige hade således beslutat avslå Rolf Wastesons yrkande. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista  ...............................................................................................................  bilaga 60/k 

 

Ordföranden ställde proposition på Rolf Wastesons yrkande om uppföljning av 

översiktsplanen i bokslut och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och 

verkställdes. Vid voteringen avgavs 41 röster mot Rolf Wastesons yrkande och 20 röster 

för det. Kommunfullmäktige hade således beslutat avslå Rolf Wastesons yrkande. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista  ...............................................................................................................  bilaga 60/l 

 

Reservationer 

Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot besluten 

och ingav följande. 

 

”Översiktsplanen innehåller mycket bra och positiva delar. Dock uppfattar vi att den i 

många aspekter är alltför vag. Även om det är en översiktsplan så kan den med fördel 

preciseras t ex när det gäller byggandet av hyresbostäder, inriktningen på att minska 

segregationen i Nacka och när det gäller miljö- och energiaspekter. I det tilläggsförslag som 

Vänsterpartiet gjort försöker vi påpeka detta. Vi menar också att om planen ska ha en 

verkligt styrande effekt på Nackas framtida utveckling så måste dels varje beslut av större 

dignitet speglas i översiktsplanen men också kontinuerligt följas upp. Vid uppföljningen 
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måste en en värdering göras om planens väsentliga mål och inriktning har genomsyrat 

kommunens beslut och om Nacka förändrats i den riktning planen pekar ut.” 

 

Sidney Holm anmälde att Miljöparitets fullmäktigegrupp reserverade sig mot besluten och 

ingav följande. 

 

”Vi i Miljöpartiet anser att en tillväxttakt om 23000 nya invånare de närmaste 10 åren är 

mer än vad Nacka klarar av för att växa ekologiskt, socialt och ekonomiskt hållbart . Vi tror 

inte att en befolkningsökning större än födelseöverskottet på 7500 och 5000 i positivt 

flyttnetto = 12500 är hållbart under de närmaste tio åren då vi vuxit lite för snabbt och 

oplanerat de senaste tio åren. Även denna ökning kräver stora satsningar på utökad 

kollektivtrafik och övrig infrastruktur då vi också behöver öka antalet arbetsplatser för att 

inte sänka kommunens självförsörjandegrad. 

 

Först när vi vet mer bestämt om när/var/hur kollektivtrafiksatsningarna i Nacka kommer 

att se ut framöver och vad som kommer att hända med t.ex. Bergs Oljehamn kan det vara 

dags att planera för mer befolkningsökning. 

 

Vi inser att det blir nästintill omöjligt att riva upp beslutet om Kvarnholmsbron då det 

stöds av en klar majoritet av fullmäktiges ledamöter, både i Alliansen och oppositionen. 

Däremot finns det inget behov av trafikplats Kvarnholmen då förstudiens beräkningar om 

trafikökning fram till 2030 bygger på felaktiga antaganden om en linjär utveckling av 

privatbilismen i Nacka. Detta är ett föråldrat sätt att se på utvecklingen i skuggan av Peak 

Oil och riksdagens beslut om en fossiloberoende fordonsflotta år 2030. 

 

Vi säger absolut nej till Östlig förbindelse och till Danvikslösen i nuvarande utformning. 

Framtidens transportsätt sätter inte privatbilismen i första rummet och dessa 

trafiklösningar tillhör förra seklet. Eftersom många Värmdöbor dagligen passerar genom 

Nacka är det viktigt att vi också planerar trafiklösningar tillsammans med dem. 

Kapacitetsstark kollektivtrafik kräver spår och det är viktigt att vi lämnar plats för någon 

form av spårreservat från Skurubron till Värmdö kommungräns. Vi tycker att det tydligare 

måste framgå i översiktsplanen att en modernisering av Saltsjöbanan ska leda till tätare och 

snabbare trafik samt ökad kapacitet, eller har Alliansen tänkt sig en försämring?” 

 

Johan Kjellman anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot besluten. 

 

Kaj Nyman anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig mot besluten 

och ingav följande. 

 

Reservation S     Bilaga 60/m 
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Protokollsanteckningar 

Leif Holmberg ingav följande för Centerpartiets fullmäktigegrupp. 

 

Protokollsanteckning C    Bilaga 60/n 

 

- - - - - 
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§ 140 Dnr KFKS 2011/181-129 

Befolkningsökningen i Nacka 
Motion den 28 mars 2011 av Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 

1. Kommunfullmäktige avslår första punkten i förslaget i motionen. 

 

2. Kommunfullmäktige noterar att punkten två i förslagen i motionen ligger i linje 

med översiktsplanens intentioner. Förslaget medför därför inte några ytterligare 

åtgärder. 

 

Ärende 

Motionen innehåller två punkter:  

1. att utbyggnadstakten i Nacka bromsas med sikte på en halverad bebyggelse- och 

befolkningsökning under perioden år 2012 – 2022 

2. att kommunen noga överväger den bebyggelse som planeras så att de kvaliteter som 

många Nackabor uppskattar i form av grön- och vattenområden bibehålls. 

 

Ett flertal planerade projekt är angelägna för kommunens utvecklig och många har också 

kommit långt i planeringsprocessen. Det är därför vare sig önskvärt eller möjligt att minska 

bostadsbyggandet i den omfattning motionen föreslår. I kommunens senaste bostadsbygg-

nadsprognos från september 2011 har emellertid antalet nya projekt reducerats. Motionens 

andra punkt är i linje med den kommande översiktsplanens intentioner och det är därför 

inte någon motsättning mellan denna och den pågående planeringen i Nacka. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 162 Bilaga 64/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 april 2012 Bilaga 64/b 

Motion Bilaga 64/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 112 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

1. Kommunfullmäktige avslår första punkten i förslaget i motionen. 

 



 76  
 11 juni 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

2. Kommunfullmäktige noterar att punkten två i förslagen i motionen ligger i linje 

med översiktsplanens intentioner. Förslaget medför därför inte några ytterligare 

åtgärder. 

 

Yrkanden 

Lennart Adell Nilsson yrkade, med instämmande av Cathrin Bergenstråhle, bifall till 

kommunstyrelsens förslag.  

 

Johan Kjellman yrkade bifall förslagen i motionen. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Johan Kjellmans yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med  

Lennart Adell Nilssons yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 141 KFKS 2008/74-265, 75-265 

Gör Ryssbergen till naturreservat 
Motion den 4 februari 2008 av R von Malmborg (MP), C Ståldal (NL) och J Wouters (C) 

Motion den 4 februari 2008 av Gunnel Nyman Gräff (S) och R Wasteson (V)  

 

Beslut 

Kommunfullmäktige förklarar de två motionerna färdigbehandlade med hänvisning till 

kommunfullmäktiges beslut om Översiktsplan 2012. 

 

Ärende 

Ärendet omfattar två motioner, en från företrädare för Miljöpartiet, Nackalistan och 

Centerpartiet, och en från företrädare för Socialdemokraterna och Vänsterpartiet. Båda 

utmynnar i förslag om att göra Ryssbergen till naturreservat. 

 

I Översiktsplan 2012 anges att större delen av området som kallas Ryssbergen planeras bli 

naturreservat.  Med hänvisning till detta föreslås att motionerna anses färdigbehandlade. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 167 Bilaga 68/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 april 2012 Bilaga 68/b 

Motion den 4 februari 2008 av R von Malmborg (MP), C Ståldal (NL)   

och J Wouters (C)  Bilaga 68/c 

Motion den 4 februari 2008 av Gunnel Nyman Gräff (S) och R Wasteson (V) Bilaga 68/c 

 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 167 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige förklara de två motionerna färdigbehand-

lade med hänvisning till kommunfullmäktiges beslut om Översiktsplan 2012. 

 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag.  

 

Kaj Nyman yrkade, med instämmande av Ingela Birgersson, Rolf Wasteson, Johan 

Kjellman, Sidney Holm, Kerstin Nöre Söderbaum, Agneta Johansson och Gunnel Nyman 

Gräff, bifall till förslagen i motionerna. 
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Beslutsgång 

Med avslag på Kaj Nymans yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Cathrin 

Bergenstråhles yrkande. 

 

Reservationer 

Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet och 

ingav följande. 

 

”Det är utmärkt att den nya översiktsplanen tar upp Ryssbergen som ett framtida 

naturreservat. Med tanke på att översiktsplanen inte är ett bindande dokument så är 

beslutet om planen inte ett beslut om att naturreservatet ska bildas. Därför anser vi att det 

är rimligt att också anta motionens krav.” 

 

Kaj Nyman anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 

och ingav följande. 

 
”Vi vill att Ryssbergen ska bli naturreservat. Hänvisningen till uttalandena i översiktsplanen 
är enligt vår mening inte tillräckligt stark. Översiktplanen är ett icke bindande dokument. 
Ett beslut om bildande av naturreservat i kommunfullmäktige i dag skulle ha gjort beslutet 
mer hållfast.” 

 

Kerstin Nöre Söderbaum reserverade sig mot beslutet och ingav för egen del följande. 

 

”I Nacka finns urskog i Ryssbergen, av Skogsstyrelsen klassat som ett sällsynt värdefullt 

urskogsområde i storstadens närhet, ett ’Tyresta nationalpark i miniatyr’ en halvmil från 

Gamla Stan i Stockholm. Ryssbergen ligger intill inloppet av en av världens vackraste 

huvudstäder. På andra sidan inloppet finns Nationalstadsparken.  

 

Nacka fullmäktige tog förra året 110523 beslut efter en lång debatt att bygga en bilbro från 

Kvarnholmen in i Ryssbergen. Beslutet är överklagat. Att exploatera detta område med 

strandskydd och av riksintresse med en bilbro strider mot miljöbalken och tar inte minsta 

hänsyn till de lagar som ska ge skydd åt värdefulla områden enligt vår mening. Det planeras 

för en omfattande ökning av biltrafik i centrala Nacka och i angränsande områden med 

denna bilbro.  Klimatproblemen orsakade av bland annat koldioxidutsläpp från bilar måste 

hanteras nu och biltrafiken minskas också i Nacka kommun. 

 

Det är märkligt att kommunen går exploatören på Kvarnholmen till mötes med att släppa 

fram denna mycket utmanande exploatering och dessutom är villig att stå för kostnader 
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med närmare två hundra miljoner för Ryssbergsbron bland annat.  Exploatören står endast 

för en mindre del. Det finns anledning granska uppgörelser, avtal mm med exploatören.  

 

Gör Ryssbergen till naturreservat utan bilbro.” 

 

Sidney Holm anmälde att även resterande del av Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade 

sig mot besluten och ingav för dessa följande. 

 

”Det är en intressant reflektion att en majoritet av kommunfullmäktiges ledamöter vill göra 

Ryssbergen till ett naturreservat, men ändå bifalls inte motionen ’Gör Ryssbergen till 

naturreservat’. 

 

Kan det vara frågan om hur mycket ytterligare av Ryssbergen som ska exploateras innan 

man bestämmer sig för var naturreservatets gräns ska gå som är oklar eller?” 

 

Johan Kjellman anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet. 

 

- - - - - 
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§ 142 Dnr KFKS 2007/447-210 

Expansionstakten i Nacka 
Motion den 28 maj 2007 av Johan Wouters och Ingmar Sahlgren (C) 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige förklarar motionen färdigbehandlad med hänvisning till 

kommunfullmäktiges antagande av Översiktsplan 2012. 

 

Ärende 

Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige ska ge kommunens planerare i uppdrag att ta 

fram en reviderad plan för en lägre årlig bostadsproduktion och därmed även en reviderad 

befolkningsprognos. Sammantaget menar de att kommunen och dess invånare skulle må 

bra av att expansionen avtog en hel del. De anför att den kommunala servicen skulle 

komma ikapp och grönområden och grönytor sparas för framtiden samt att det inte skulle 

bli samma ökande tryck på vägnätet och andra gemensamhetsanläggningar. 

 

Handläggningen av motionen har tidigare avvaktats för att förslagen skulle behandlas i 

samband med samrådsförslag till RUFS 2010. Med hänvisning till att kommunfullmäktige 

nu har tagit ställning till Översiktsplan 2012, som omfattar de frågeställningar som 

förslagen i motionen behandlar anses motionen färdigbehandlad med hänvisning till 

beslutet om översiktsplan. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 168 Bilaga 69/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 april 2012 Bilaga 69/b 

Motion expansionstakten Bilaga 69/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 168 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige förklara motionen färdigbehandlad med 

hänvisning till kommunfullmäktiges antagande av Översiktsplan 2012. 

 

Yrkanden 

Lennart Adell Nilsson yrkade, med instämmande av Cathrin Bergenstråhle, bifall till 

kommunstyrelsens förslag.  
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Johan Kjellman yrkade, med instämmande av Sidney Holm, bifall till förslagen i motionen. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Johan Kjellmans yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med  

Lennart Adell Nilssons yrkande. 

 

Reservationer 

Kerstin Nöre Söderbaum  anmälde att Miljöpartiet fullmäktigegrupp reserverade sig mot 

beslutet och ingav följande. 

 

”Stöd till motionen.” 

 

Johan Kjellman anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet. 

 

- - - - - 
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§ 143 Dnr KFKS 2009/335-252 

Aktiv markpolitik 
Motion den 15 juni 2009 av Jonas Skiöld och Kaj Nyman (S) 

 

Beslut 

Motionen anses färdigbehandlad med hänvisning till antagandet av Översiktsplan 2012 och 

beslutet att översiktplanens kapitel ”Riktlinjer för bostadsförsörjning” ska utgöra kommu-

nens riktlinjer enligt lagen om kommunernas bostadsförsörjningsansvar. 

 

Ärende 

Motionärerna vill att Nacka kommun ska stimulera att det byggs fler hyresrätter. Motionen 

anses färdigbehandlad med hänvisning till att det i det kapitel i översiktsplanen som också 

är riktlinjer enligt lagen om försörjningsansvar, anges att det i Nacka ska finnas en 

blandning av upplåtelseformer och att samtliga upplåtelseformer ska finnas i nyproduktion. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 169 Bilaga 70/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 april 2012 Bilaga 70/b 

Motion, aktiv markpolitik Bilaga 70/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 169 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut 

Motionen anses färdigbehandlad med hänvisning till antagandet av Översiktsplan 2012 och 

beslutet att översiktplanens kapitel ”Riktlinjer för bostadsförsörjning” ska utgöra kommu-

nens riktlinjer enligt lagen om kommunernas bostadsförsörjningsansvar. 

 

Yrkanden 

Lennart Adell Nilsson yrkade, med instämmande av Cathrin Bergenstråhle, bifall till 

kommunstyrelsens förslag.  

 

Kaj Nyman yrkade, med instämmande av Ingela Birgersson, Gunnel Nyman Gräff, Rolf 

Wasteson,  Sidney Holm, Johan Kjellman och Agneta Johansson bifall till förslagen i 

motionen. 
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Beslutsgång 

Med avslag på Kaj Nymans yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Lennart 

Adell Nilssons yrkande. 

 

Reservationer 

Kaj Nyman anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 

och ingav följande. 

 

”Vi socialdemokrater har sedan längre drivit kravet att det ska råda balans mellan de olika 

upplåtelseformerna hyresrätt, bostadsrätt och äganderätt. Den moderatledda politiken har 

lett till att nästan inga hyresrätter har tillkommit under de senaste decennierna. Behovet av 

hyresrätter är nu mycket stort (det inser till och med moderaterna numera). Ett stöd för vår 

motion hade lett till ett mer aktivt arbete för att tillgodose behovet av hyresrätter.” 

 

Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet och 

ingav följande. 

 

”Behovet av hyresbostäder i Nacka är stort. Både andelen och antalet hyresbostäder har 

minskat. Därför är det angeläget att på ett konkret sätt visa på hur detta kan förändras. Det 

gör den här motionen, därför anser vi att den bör antas även om det i den nya 

översiktsplanen finns skrivningar om behovet av hyresrätter. Man ska då särskilt notera att 

översiktsplanen inte är juridiskt bindande.” 

 

- - - - - 
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§ 144 Dnr KFKS 2012/229-050 

Samling kring ”NACKAMETRON” 

Överenskommelse om förstudie för utbyggnad av tunnelbana till 

Nacka kommun 

 

Beslut  

Nacka kommunfullmäktige beslutar att ställa sig bakom planeringen för att förverkliga en 

utbyggnad av tunnelbanans Blå linje till Nacka. I en första etapp byggs tunnelbanan till 

Nacka Centrum. I en andra etapp byggs vidare till Orminge. Kommunen ska verka för en 

snabb utbyggnad och målsättningen är att etapp 1 kan öppna för trafik senast 2021.  

Kommunen ska verka för att arbetet drivs på ett sätt så att investeringskostnaderna pressas 

och blir rimliga utifrån bl.a. internationella jämförelser. Den utförliga beskrivningen i 

Översiktsplan 2012 om tunnelbanans betydelse för Nackas utveckling samt 

kommunstyrelsens beslut i ärendet 23 april 2012 noteras. 

 

Ärende 

Stockholms län är en attraktiv region och en av landets tillväxtmotorer, där många vill bo 

och arbeta. Nacka kommun växer och från gränsen mot Stockholm till i höjd med 

Saltsjöbadsleden bygger Nacka stad. För att det ska bli en fungerande miljö att bo, vistas 

och verka i behövs en förbättrad kollektivtrafik. Folkökningen i hela länet har accelererat 

och de beräkningar som ligger till grund för den hittills planerade utbyggnaden av 

kollektivtrafiken stämmer inte längre. Därför har det tagits fram ett förslag om att göra en 

förstudie om tunnelbana från Kungsträdgården till Nacka, via östra Södermalm, 

Hammarby sjöstad, Sickla och Järla sjö. Det nu antagna inriktningsbeslut tydliggör 

projektets stora betydelse för Nacka och den breda politiska förankringen. Förstudien 

beräknas vara färdig i mitten av 2013 och därefter ska det beslutas om finansiering och allt 

annat som ska till, för att det senast år 2021, om det går som Nacka vill, ska gå att åka 

tunnelbana till Nacka centrum. Kommunfullmäktige noterar att kommunstyrelsen har 

inrättat ett tunnelbaneutskott som ska leda och styra Nacka kommuns medverkan i detta 

historiskt viktiga projekt. Utskottet får samma sammansättning och möjligheter till 

adjungering som kommunstyrelsens arbetsutskott, vilket gör att alla partier kan följa och 

påverka frågan. Kommunstyrelsens presidium representerar sedan Nacka kommun i den 

med landstinget, Stockholms stad och Värmdö kommun gemensamma styrgruppen för 

projektet. 
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Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 23 april 2012 § 114 Bilaga 61/a 

Alliansens förslag ”Samling kring ”Nackametron” den 23 april 2012 Bilaga 61/b 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 19 mars 2012  Bilaga 61/c 

Politisk överenskommelse den 14 mars 2012 Bilaga 61/d 

Inriktningsbeslut den 22 april 2012 Bilaga 61/e 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 23 april 2012 § 114 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige, genom att anta föreslaget till 

inriktningsbeslut, besluta att Nacka kommun aktivt ska verka för en utbyggnad av 

tunnelbanans Blå linje till Nacka och att utbyggnaden ska genomföras skyndsamt med 

målet att den ska vara klar senast år 2021. 

 

Kommunstyrelsen beslutade att ställa sig bakom beslutet den 27 mars 2012 i Landstingets 

Trafiknämnd om förstudie för utbyggnad av tunnelbana till Nacka kommun. 

 

Kommunstyrelsen beslutade tillsätta en politisk beredningsgrupp, ”Tunnelbaneutskottet”, 

med uppgift att inför alla möten med styrgruppen sammanträda för att – utifrån 

nackaperspektiv – bereda de frågor som ska tas upp på styrgruppen. Tunnelbaneutskottet 

får också i uppdrag att arbeta med de strategiska frågor rörande ekonomi och tidplan för 

projektet, som kan ha betydelse för att utbyggnaden ska kunna genomföras så snabbt som 

möjligt och med ändamålsenlig utformning utifrån Nackas behov. Utskottet ges samma 

sammansättning och möjlighet till adjungeringar som kommunstyrelsens arbetsutskott.  

 

Kommunstyrelsen uppdrog åt Tunnelbaneutskottet att verka för att utbyggnaden av 

tunnelbanan till Nacka påskyndas jämfört med de tidplaner som bl.a. förekommit i de 

statliga infrastrukturplanerna och i idéstudien kring utbyggnaden.   

 

Kommunstyrelsen uppdrog åt Tunnelbaneutskottet att verka för ett sätt att driva hela 

tunnelbaneprojektet så att totalkostnaden för utbyggnaden begränsas.  

 

Kommunstyrelsen utsåg kommunstyrelsens presidium att utgöra kommunens 

representation i styrgruppen gemensam med Landstinget, Stockholms stad och Värmdö 

kommun. Nackas representation i styrgruppen ska förankra alla ställningstaganden i 

Tunnelbaneutskottet och efter varje sammanträde med styrgruppen återrapportera till 

utskottet. Tunnelbaneskottet är Nackas politiska beredningsgrupp för utbyggnaden av 

tunnelbanan.  
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Kommunstyrelsen beslutade att kommunens kostnader 2012 för medverkan i förstudien, 

inom en ram om 3,0 mkr, finansieras genom exploateringskontot för Centrala Nacka (nr 

9215). Resterande del av kommunens åtagande för förstudien avses att finansieras via 

driftsbudgeten inom ramen för Mål & Budget 2013. 

 

Yrkanden 

Erik Langby yrkade, med instämmande av Lennart Adell Nilson, Kaj Nyman, Hans Peters, 

Sidney Holm och Jan-Eric Jansson, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Rolf Wasteson yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag med det tillägg att till det stycke i 

det föreslagna inriktningsbeslutet som avslutas med ”…trafik senast 2021” skulle läggas till 

”och beslut om hela sträckningen bör tas samtidigt.” 

 

Johan Kjellman yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag med det tillägg att förstudien 

skulle kompletteras med att omfatta all spårbunden trafik på ett förutsättningslöst sätt och 

lika villkor.  

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

Kommunfullmäktige avslog Rolf Wastesons tilläggsyrkande. 

 

Ordföranden ställde proposition på Johan Kjellmans yrkande och fann att det hade 

avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 47 röster mot Johan 

Kjellmans yrkande och 3 röster för det. Kommunfullmäktige hade således beslutat avslå 

Johan Kjellmans yrkande. Tio ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista  ...............................................................................................................  bilaga 61/f 

 

Reservationer 

Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 

och ingav följande. 

 

”Vänsterpartiet instämmer till fullo i att tunnelbanan skyndsamt måste byggas ut till Nacka. 

Vi är medvetna om att det är ett stort projekt och att hela sträckningen rimligtvis inte kan 

vara klar samtidigt. Däremot anser vi att det ör viktigt att beslut om utbyggnad av hela 

sträckan från Kungsträdgården över Nacka Forum till Orminge beslutas samtidigt. Om så 
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inte görs så riskerar vi att sträckningen Nacka Forum till Orminge försenas och inte 

kommer att byggas ut inom överskådlig framtid”. 

Protokollsanteckningar 

Kerstin Nöre Söderbaum och Elisabeth Karlsson lät anteckna följande. 

 

”Det är positivt att man satsar på spårtrafik för att hantera de klimatutmaningar vi står 

inför. Med tanke på att  Nacka och Värmdö kommuner belastas av alltmer ökande bil- och 

busstrafik är just spårtrafiksatsningar lösningen. Spårtrafik kostar och medborgarna har all 

anledning att få insyn i de beräkningar som görs med jämförande alternativ inför och före 

beslut. För Nacka-Värmdö sektorn finns ett förslag till tågtrafik, utbyggd Saltsjöbana, till 

Värmdö, vilket måste få beredas och få ingå i de kostnadsberäkningar som görs. Mot 

bakgrund av de ekonomiska överskridanden som skett/sker i liknande projekt har 

medborgare och politiker all rätt att få insyn i den fortsatta processen och möjlighet att 

påverka i demokratisk tågordning.” 

 

- - - - - 
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§ 145 Dnr KFKS 2012/231-000 

Redovisning av obehandlade motioner inkomna till och 

med 2011 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärende 

En motion bör enligt kommunallagen beredas för beslut i kommunfullmäktige inom ett år 

från det att motionen väcktes. Fullmäktige får avskriva en motion från vidare handläggning 

om så inte kan ske. Stadsledningskontoret redovisar i detta ärende att det finns 28 icke 

färdigbehandlade motioner, varav 13 kom in under 2011. Ett antal av de motioner som inte 

har behandlats är bordlagda eller remitterade för att behandlas tillsammans med annat 

ärende som förslagen i motionen berör. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 161 Bilaga 62/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 april 2012, rev den 21 maj 2012 Bilaga 62/b 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 161 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige notera informationen om beredningen av 

de motioner som inkommit till och med december 2011 och som inte slutligt behandlats av 

kommunfullmäktige. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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§ 146 Dnr KFKS 2011/ 

Parklek i Braxenparken  
Motion den 20 juni 2011 av Zakia Mirza (S) Gunnel Nyman Gräff (S) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Braxenparken i Fisksätra utvecklas till en parklek så som de 
parklekar som finns i Stockholms stad. Stockholms stad definierar en parklek som en 
personalledd öppen fritidsverksamhet som är förlagd till en större lekpark.  
 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 19 mars 2012 § 94 Bilaga 41/a 

Fritidsnämnden den 25 januari 2012 § 2 Bilaga 41/b 

Park och Fritids tjänsteskrivelse den 19 oktober 2011 Bilaga 41/c 

Motion Bilaga 41/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 april 2012 § 106 

 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 mars 2012 § 94 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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§ 147 Dnr KFKS 2010/ 

Ansvaret för gemensamhetsanläggningar i Nacka 
Motion den 8 mars 2010 av Stefan Saläng m.fl. (FP) 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärende 

Motionärerna har föreslagit att allmäntillgängliga anläggningar på allmän plats fortsättnings-

vis inte ska inrättas som gemensamhetsanläggningar med privata huvudmän, som skett i 

vissa fall, och att kommunstyrelsen ska ges mandat att förhandla med huvudmännen om en 

annan lösning för de gemensamhetsanläggningar av den typen som redan finns. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 23 april 2012 § 130 Bilaga 63/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 november 2011 Bilaga 63/b 

Motion Bilaga 63/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 23 april 2012 § 130 

Kommunstyrelsen föreslog fullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen uppdrar åt stadsbyggnadsdirektören att fortsätta arbetet, i vilket också 

ingår förhandlingar med nuvarande huvudmän, med att införa kommunalt 

huvudmannaskap för allmäntillgängliga kajer, industriminnen, tunnel med mera i 

Saltsjöqvarn, Danviksstrand och Finnboda. Kommunstyrelsen har därvid angett följande. 

Som förutsättning för övertagande ska generellt gälla att  

 

 de nuvarande huvudmännen säkerställer och bekostar att erforderliga handlingar 

kan överlämnas till kommunen samt att 

 anläggningarna är i godtagbart skick enligt Tekniska nämndens krav. Det är dock 

inte försvarbart att i efterhand höja krav på teknisk livslängd för kajer till dagens 

standardkrav på 120 år. 

 

Vid framtida planläggning ska en generell princip vara att att kajer och strandpromenader 

med stort allmäntillgänglighetsintresse planläggs som allmän plats. Detsamma gäller vissa 

trappor. Andra vertikalförbindelser som vissa hissar kan ha kommunen som huvudman om 
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de anläggs i en byggnad där kommunen är fastighetsägare. De planläggs då som 

kvartersmark. 

 

Förslagen i motionen är därmed tillgodosedda och motionen är med detta färdighandlad. 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 mars 2012 § 93 

Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 13 februari 2012 § 55 

Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 januari 2012 § 17 

Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 december 2011 § 283 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår fullmäktige fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige noterar att kommunstyrelsen beslutat att uppdra åt stadsbyggnads-

direktören att fortsätta arbetet med att införa kommunalt huvudmannaskap för allmäntill-

gängliga kajer, industriminnen, tunnel med mera i Saltsjöqvarn, Danviksstrand och Finn-

boda. Kommunstyrelsen har därvid angett följande. 

Som förutsättning för övertagande ska generellt gälla att  

 de nuvarande huvudmännen säkerställer och bekostar att erforderliga handlingar 

kan överlämnas till kommunen samt att  

 anläggningarna är i godtagbart skick enligt Tekniska nämndens krav. Det är inte 

försvarbart att i efterhand höja krav på teknisk livslängd för kajer till dagens 

standardkrav på 120 år. 

Vid framtida planläggning ska en generell princip vara att att kajer och 

strandpromenader med stort allmäntillgänglighetsintresse planläggs som allmän plats. 

Detsamma gäller vissa trappor. Andra vertikalförbindelser som vissa hissar kan ha 

kommunen som huvudman om de anläggs i en byggnad där kommunen är 

fastighetsägare. De planläggs då som kvartersmark. 

 

Förslagen i motionen är därmed tillgodosedda och motionen är med detta färdighandlad. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 



 92  
 11 juni 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

148 Dnr KFKS 2007/566-311 

Gång- och cykelbro mellan Boo brygga och Skogsö 
Motion den 11 juni 2007 av Ingmar Sahlgren (C) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärende 

För att öka tillgängligheten till friluftslivet och samtidigt främja folkhälsan har Ingmar 

Sahlgren föreslagit att kommunen ska undersöka möjligheterna att uppföra en gång- och 

cykelbro, alternativt dragfärja, mellan Boo brygga och Skogsö.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 163 Bilaga65/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 april 2012 Bilaga 65/b 

Tekniska nämnden den 5 oktober 2010 § 132 Bilaga 65/c 

Motion Bilaga 65/d 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 163 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige avslå förslagen i motionen då det i 

dagsläget saknas förutsättningar att genomföra dem. 

Beslut i Tekniska nämnden den 5 oktober 2010 

Tekniska nämnden föreslog kommunfullmäktige besluta att förslagen i motionen inte 

föranleder några omedelbara åtgärder och att frågan dels behandlas i samband med 

planeringen av sydöstra Boo samt att tekniska nämnden påtala frågeställningen för 

museiprojektet i Fisksätra och bevaka dess fortskridande under 2011/2012. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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§ 149 Dnr KFKS 2010/490 

Läxhjälp på fritids 
Motion den10 oktober 2010 av Zakia Mirza (S), och Ola Karlsson (S) 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärende 

I motionen föreslås att Nacka kommuns fritidshem tillförs tillräckliga resurser för att de ska 

kunna erbjuda läxhjälp.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunfullmäktige den 10 oktober 2111 § 271 Bilaga100/e 

Kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 164 Bilaga 100/f 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 februari 2012 Bilaga 100/g 

Utbildningsnämnden den 9 februari 2012 § 10 Bilaga 100/h 

Motion Bilaga 100/i 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 164 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Enligt punkt 1 i Utbildningsnämndens förslag. 

2. Motionen avslås med hänvisning dels tillatt utbildningsnämnden respektive 

kommunfullmäktige inte vill detaljstyra de enskilda skolorna – varken de 

kommunala eller fristående, belägna inom eller utanförkommunen – dels att en 

särskild resursfördelning till just läxhjälp, givet samma budgetram för 

utbildningsnämnden, skulle minska resurserna till den grundläggande 

fritidsverksamheten. Vidare är det så att ett flertal skolor redan idag erbjuder 

läxhjälp efter skoldagens slut. 

Beslut i Utbildningsnämnden den 9 februari 2012 § 8 

1. Utbildningsnämnden föreslog kommunfullmäktige att notera resultatet av 

återremissen. 

2. Utbildningsnämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen med 

hänvisning till att en särskild resursfördelning till fritidshemmen inte ryms inom 

ramen för nämndens styrsystem. 
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Beslut i kommunfullmäktige den 10 oktober 2011 § 271 

Kommunfullmäktige beslutade, med stöd av reglerna om minoritetsskydd i 5 kap 36 § 

kommunallagen, att återremittera ärendet för att ta fram ett underlag som besvarar följande 

frågor: 
1. Hur många fritidshem har läxhjälp? 
2. Hur stora är barngrupperna? 
3. Hur många vuxna är involverade i dessa verksamheter? Vilken kompetens har dessa 

(till exempel är lärare)? 
4. Vad är en rimlig kostnadsuppskattning för att tillgodose förslagen i motionen? 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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§ 150 Dnr KFKS 2011/570-739 

Legitimation för personal inom hemtjänstföretag 
Motion den 21 november 2011 av Rolf Wasteson och Agneta Johansson (V) 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

Ärende 

Rolf Wasteson och Agneta Johansson (V) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde 

den 21 nov 2011 ett förslag om att kommunen samordnar legitimation för anställda inom 

hemtjänst och att kommunen tar fram en legitimation där Nacka kommun finns tydligt 

angivet. Förslaget i motionen hävdar att är viktigt att kunden känner igen legitimationen 

och att den ser likadan ut för personal hos samtliga anordnare. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 165 Bilaga 66/a 

Social- och äldrenämnden den 27 mars 2012 § 47 Bilaga 66/b 

Tjänsteskrivelse den 12 mars, rev den 19 mars 2012 Bilaga 66/c 

Motion Bilaga 66/d 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 165 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige avslå motionen. 

Beslut i Social- och äldrenämnden den 27 mars 2012 § 47 

Social- och äldrenämnden förelog kommunfullmäktiges arbetsutskott att avslå motionen. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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§ 151 Dnr KFKS 2011/304-006 

Ersättares yttranderätt i kommunfullmäktige 
Motion den 11 juni 2011 av Christina Ståldal (NL) 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärende 

Christina Ståldal föreslår i motionen att icke tjänstgörande ersättare i kommunfullmäktige 

ska ges yttranderätt vid behandlingen av interpellationer och enkla frågor som de ställt och 

motioner som de har väckt.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 166 Bilaga 67/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 april 2012  Bilaga 67/b 

Motion Bilaga 67/c 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 166 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

 Kommunfullmäktige noterar att icke tjänstgörande ersättare i arbetsordningen har 

getts yttranderätt i behandlingen i av interpellationer och enkla frågor som de har 

ställt. 

 Kommunfullmäktige avslår förslaget om yttranderätt för icke tjänstgörande 

ersättare vid behandlingen av motioner som de väckt. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 

 



 97  
 11 juni 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 152 Dnr KFKS 2007/905-214 

Förlängning av processtid för Danvikslösen 
Motion den 15 december 2007 av Christina Ståldal (NL) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärende 

Christina Ståldal föreslog i motionen sammanfattningsvis att ytterligare utredningar skulle 

göras kring projektet Danvikslösen och att kommunen skulle avvakta med att fatta beslut. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 170 Bilaga 71/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 maj 2012 Bilaga 71/b 

Motion, processtid Danvikslösen Bilaga 71/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 maj 2012 § 170 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta att motionen anses 

färdigbehandlad med hänvisning till att det inte pågår något arbete kring Danvikslösen. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 

 



 98  
 11 juni 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 153 Dnr KFKS  

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
 

Rapportering enligt 16 kap 6 f-h § socialtjänstlagen, SoL, av icke verkställda beslut enligt 4 

kap 1§ SoL per sista mars 2012. 

 

- - - - - 

 



 99  
 11 juni 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 154 Dnr KFKS  

Policy för avgifter i skolan 
Motion den 11 juni 2012 av Rolf Wasteson (V) 

 

Rolf Wasteson ingav följande motion. 

 

Handlingar i ärendet 

Motion Bilaga 72/a 

 

Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 

beredning. 

 

- - - - - 

 



 100  
 11 juni 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 155 Dnr KFKS  

Offentlighetsprincip och meddelarfrihet i 

skattefinansierad verksamhet 
Motion den 11 juni 2012 av Rolf Wasteson (V) 

 

Rolf Wasteson ingav följande motion. 

 

Handlingar i ärendet 

Motion Bilaga 73/a 

 

Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 

beredning. 

 

- - - - - 

 



 101  
 11 juni 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 156 Dnr KFKS  

Utvecklingen av Älta centrum 
Motion den 11 juni 2012 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson och Staffan Waerndt (NL) 

 

Christina Ståldal, Mikael Carlsson och Staffan Waerndt ingav följande motion. 

 

Handlingar i ärendet 

Motion Bilaga 74/a 

 

Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 

beredning. 

 

- - - - - 

 

 



 102  
 11 juni 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 157 Dnr KFKS  

Utvecklingen av Orminge centrum 
Motion den 11 juni 2012 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson och Staffan Waerndt (NL) 

 

Christina Ståldal, Mikael Carlsson och Staffan Waerndt ingav följande motion. 

 

Handlingar i ärendet 

Motion Bilaga 75/a 

 

Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 

beredning. 

 

- - - - - 

 

 



 103  
 11 juni 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 158 Dnr KFKS  

Tidiga insatser för barn och unga 
Interpellation den 11 juni 2012 av Rolf Wasteson (V) 

 

Rolf Wasteson anhöll om att till social- och äldrenämndens ordförande framställa följande 

upplästa interpellation. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation Bilaga 76/a 

 

Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 

besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 

 



 104  
 11 juni 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 159 Dnr KFKS  

Ansökningar till socialtjänsten 
Interpellation den 11 juni 2012 av Rolf Wasteson (V) 

 

Rolf Wasteson anhöll om att till social- och äldrenämndens ordförande framställa följande 

upplästa interpellation. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation Bilaga77/a 

 

Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 

besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 

 

 



 105  
 11 juni 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 160 Dnr KFKS  

Arbeten på Sicklavallen 
Interpellation den 11 juni 2012 av Kaj Nyman (S) 

 

Kaj Nyman anhöll om att till fritidsnämndens ordförande framställa följande upplästa 

interpellation. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation Bilaga 78/a 

 

Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 

besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 

 



 106  
 11 juni 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 161 Dnr KFKS  

Översyn av nämndansvar 
Interpellation den 11 juni 2012 av Per Chrisander (MP) 

 

Per Chrisander anhöll om att till social- och äldrenämndens ordförande framställa följande 

upplästa interpellation. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation Bilaga 79/a 

 

Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 

besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 

 

 



 107  
 11 juni 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 162 Dnr KFKS  

Utvecklingen av Älta och Orminge centrum 
Interpellation den 11 juni 2012 av Christina Ståldal (NL) 

 

Christina Ståldal (NL) anhöll om att till miljö- och stadsbyggnadsnämndens ordförande 

framställa följande upplästa interpellation. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation Bilaga 80/a 

 

Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 

besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 

 

 



 108  
 11 juni 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 163 Dnr KFKS  

Bebyggelse vid Duvnäsviken i Sastsjö-Duvnäs 
Interpellation den 11 juni 2012 av Christina Ståldal (NL) 

 

Christina Ståldal anhöll om att till miljö- och stadsbyggnadsnämndens ordförande 

framställa följande upplästa interpellation. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation Bilaga 81/a 

 

Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 

besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 

 

 



 109  
 11 juni 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 164 Dnr KFKS  

Inköp av LTA-pumpar 
Interpellation den 11 juni 2012 av Christina Ståldal (NL) 

 

Christina Ståldal anhöll om att till tekniska nämndens ordförande framställa följande 

upplästa interpellation. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation Bilaga 82/a 

 

Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 

besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 

 

 



 110  
 11 juni 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 165 Dnr KFKS  

Gatukostnadsavgifter  
Interpellation den 11 juni 2012 av Christina Ståldal (NL) 

 

Christina Ståldal anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa följande 

upplästa interpellation. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation Bilaga 83/a 

 

Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 

besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 

 

 


